
dem samim virnjena možnost m odgovornost za urejanje cen, 
produktivnosti, varčevanja, zaposlovanja, delitve dohodka, 
-faniranja, razvoja krajev ob meji in vrsta drugih - vse do 

jlture, vzgoje in izobraževanja, varstva otrok in pomoči 
itarelim, ki že vrsto let pritiskajo na nas, pa jih nismo zado-
>ljivo rešili, ker ali ni bilo prave volje in znanja ali pa jih 

lismo reševali po najustreznejših - za delovne ljudi bolj 
sprejemljivih poteh. 
; Poti. samoupravnega urejanja skupnega življenja in uveljav-
ljanje interesov delovnih ljudi smo opredelili. Zdaj moramo 
[biti pozorni do tega, kako jih uveljavljamo, kakšna pota in 
sredstva uporabljamo, ker velikokrat prav uporaba sredstev 

~'.riva družbeno vsebino in odnose za katere se zavze-
lo. In zato tudi toliko govorimo o nujnosti zagotavljanja 

;h pogojev za delovanje delegatskega sistema in odnosov 
;ot realne možnosti, da o vseh, za skupno življenje po-

membnih vprašanjih odločajo delovni ljudje neposredno, da 
^postanejo skupščinske in druge odločitve dogovor med 
[njimi. 
f Alternativa je jasna - če delegatsko odločanje ne bo 
HSvelo, bodo imele možnosti odločati v družbi zopet tehno-
kratske, birokratske in druge protisamoupravne in proti-
pocialistične sile, ki si bodo nadele videz demokratičnih in-
stitucij, ki jih v naše družbenopolitično življenje prinaša 
•ustava. 

LKo danes dokaj optimistično merimo naše moči in 
lo'čenost, da se spoprimemo s težavami in nalogami, ki so 

pred nami in preko katerih edino pelje pot razvoja in napred-
ka, ne bi smeli pozabiti, da se bitka za samoupravljanje in 
socializem, za boljše in lažje življenje delovnega človeka ne 
rdobi v enem samem zagonu in samo z zapsovanjem želja. 
Bitka bo odločena v številnih majhnih, vsakodnevnih spopa-
šdih in zmagah v temeljnih samoupravnih skupnostih, v 
TOZD in krajevnih skupnostih pri reševanju na videz drob-
nih vsakdanjih življenjskih problemov ljudi, ki pa skrivajo v 
sebi smer nekega razvoja, nekega skupnega hotenja. Pri tem 
bo potrebno odločneje zapuščati zanesljiva in preizkušena 
*ota preteklosti ter se z revolucionarnim pogumom zazreti v 

"'lodnost. 
MILAN MEDEN 

V GORNJEM GRADU OBLETNICA SVOBODE - Gornje 
Savinjska dolina je bila v teh dneh praznično odeta. Povsod 
so plapolale zastave, nad cestami so bili razobešeni napisi 
dobrodošlice, kraji v tej čudoviti slovenski dolini pa so bili 
za to priložnost še posebej očiščeni. Občani mozirske obči-
ne so letošnje občinsko praznovanje povezali s 30-obletnico 

osvoboditve njihove doline in je zavoljo tega z njimi prazno-
vala vsa Slovenija. Začeli so s proslavljanjem v Mozirju in 
Šmartnem ob Dreti, končali pa prejšnjo soboto in nedeljo v 
Gornjem gradu. - Več o veliki proslavi v Gornjem gradu 
objavljamo na 3. strani. 

t september 1974 leto X št. 36 (244) cena 2 din 
Glavni in odgovorni urednik Ljuban Naraks 

Komentar tedna 
Danes ne bolehamo za tem, da bi ne vedeli po kakšnih 

poteh in s kakšnimi postopki je možno uresničiti zastavljene 
družbene naloge ter uveljaviti oblast delovnih ljudi. Pota smo 
opredelili v ustavi, ki s svojimi določili pomeni sklep tistih 
previranj v nedijih naše družbe, ki jih je izzvalo uveljavljanje 
Samoupravljanja v spopadu s tistimi, ki bi radi še naprej de-
lavcu odtujevali njegove pravice ter odločali o njem, njego-
vem delu in življenju namesto njega. Volitve, nove kvalitete, 

;ki so jih v skupščinsko odločanje prinesle delegacije, vse 
večje število samoupravnih sporazumov in načinov reševanja 
'pomembnih družbenih vprašanj, ustanavljanje TOZD in 
mnoga druga gibanja za uresničitev odnosov opredeljenih v 
ustavi so dokaz, da se je uveljavila zavest o pomenu oprav-
ljenih družbenih sprememb, katerih bistvo je, da s tem, ko 
zagotavljajo delavcem in vsem delovnim ljudem možnosti, da 
sami v celoti odločajo o svojem in celotnem našem sociali-
stičnem samoupravnem življenju, sami postajajo nosilci in 
izvrševalci svoje oblasti. Hkrati pa so vse bolj povezani z 
drugimi delavci — nosilci odgovornosti za učinkovito reševa-
nje vseh družbenopolitičnih, socialnih, političnih in drugih 
_vprašanj našega razvoja. 

S tem je na pota samoupravnega reševanja delovnim lju-

i i 

•0 

t* 
V Gornjem gradu se je zbralo več tisoč ljudi, med njimi 
so bili tudi preživeli borci IV. operativne cone, aktivisti 
celjsko savinjskega okrožja, predstavniki koroških borcev 
in številni ugledni gosti 

Po slavnostnem govoru predsednika slovenskega izvršnega 
sveta Andreja Marinca so kulturni spored izvedli godba na 
pihala, združeni pevski zbori in recitatorji iz Trbovelj 
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Dolina dobi novega velikana 
VELENJE, 10. septembra - V sejni sobi Rudarsko elektro ener-

getskega kombinata Velenje so popoldne predstavniki REK Ve-
lenje, Termoelektrarne Šoštanj, zahodnonemške tvrdke KWU 
(Kraft VVerke Union) skupaj s švicarsko firmo Sulzer in celjske 
Kovinotehne, ki je uvoznik opreme, podpisali pogodbo o dobavi 
opreme za novo Termoelektrarno Šoštanj IV. 

Slovesnosti ob podpisu pogodbe 
so se udeležili številni gostje, med 
drugimi član predsedstva Socialistič-
ne republike Slovenije, Tone Bole, 
člani izvršnega sveta skupščine SR 
Slovenije Miran Goslar, namestnik 
republiškega sekretarja za gospodar-
stvo Ivo Klemenčič, dipl. inž., glav-
ni direktor Združenega podjetja 
Elektrogospodarstvo Slovenije, 
Tone Tribušon, dipl. inž., in drugi. 
Po uvodnem pozdravu direktorja te-
meljne organizacije združenega dela 
Termoelektrarna Šoštanj, diplomira-
nega inženirja Dušana Janežiča, je 
povzel besedo glavni direktor Ru-
darsko elektro energetskega kombi-
nata Velenje, diplomirani inženir 
Mirko Bizjak. • 

Uvodoma je Mirko Bizjak pouda-
ril, da gotovo izraža občutke vseh, 
ki so se zbrali na slovesnosti, da 
predstavlja podpis pogodbe o dobavi 

opreme za Termoelektrarno Šoštanj 
IV v okviru Rudarsko elektro ener-
getskega kombinata Velenje gospo-
darsko pomemben dogodek za de-
lovno organizacijo; pa tudi za ožjo 
in širšo družbeno skupnost. Dodal je 
še, da so se na Rudarskem elektro 
energetskem kombinatu Velenje vse-
skozi zavedali odgovornosti za 
gospodarsko škodo, ki bi nastala za-
radi pomanjkanja energije, zato so 
vlagali maksimalne napore, da bi 
bilo čim manj motenj na elektro na-
pravah, kakor tudi, da ne bi manjka-
lo premoga. Kljub izredno težkim 
pogojem so delali preko 42-urnega 
tednika. 

..Termoelektrarna Šoštanj IV bo 
šla v pogori konec 1977 leta in bo 
proizvedla 1 milijardo 600 milijonov 
kWh električne energije ter pokrila 
večino predvidenega elektroenerget-

skega primanjkljaja. z,a to proizvod-
njo pa bodo morali rudarji nakopati 
dodatnih 1,700.000 ton premoga. 
Pri polnem obratovanju bo lahko 
naš kombinat pokrival v letu 1978 
polovico potreb po električni ener-
giji. Ta proizvodnja električne ener-
gije pa bo zahtevala 4 milijone ton 
premoga", je dodal glavni direktor 
Mirko Bizjak. Ob sedanji stopnji me-
haniziranosti in opremljenosti pa 
lahko z delom preko 42-urnega ted-
nika proizvedejo okrog 3,8 milijone 
ton lignita. 

Mirko Bizjak je še poudaril, da 
bodo resnično potrebni veliki 
napori slehernega delavca pri izgrad-
nji elektrarne, da bo končana v 
predvidenem roku in da bo lahko 
dala našemu gospodarstvu prepo-
trebno energijo. Na drugi strani pa 
bodo potrebna tudi velika prizade-
vanja rudarjev, da bodo s sodobno 
mehanizacijo v predvidenem roku 
usposobili jamo za zahtevano proiz-
vodnjo. „Ne glede na obsežnost po-
stavljenih nalog, na težave in proble-
me, ki stojijo pred temeljnimi orga-
nizacijami združenega dela in pred 
Rudarsko elektro energetskim kom-
binatom Velenje smo prepričani, da 

bomo z enotnostjo delovnega kolek-
tiva, samoupravno organizirani na 
temeljnih nove ustave, z razumeva-
njem in ob pomoči ožje in širše 
družbene skupnosti uspešno prema-
gali ovire ter uresničili postavljene 
naloge." 

Po podpisu pogodbe so predstav-
niki zahodnonemške firme KWU, 
švicarske tvrdke Sulzer~in celjske 
Kovinotehne poudarili odgovornost 
naloge, ki so jo s pogodbo prevzeli. 
Nova Termoelektrarna Šoštanj IV, 
moči 335 MW, mora biti zgrajena v 
41 mesecih, to je do konca leta 
1977, po sedanjih cenah pa bo velja-
la 2 milijarde 400 milijonov din. De-
la je na ključ prevzela nemška 
tvrdka KWU. Okrog 70 % potrebnih 
sredstev za investicijo je zagotov-
ljenih z inozemskimi krediti, pre-
ostala pa bodo zbrana v okviru sred-
stev za energetiko. 

Predstavniki REK, termoelektrarne, zahodnonemške tvrdke KWU in celjske Kovinotehne pri podpiso-
vanju pogodbe r r r 

Zbor 
aktivist-
ov OF 

V Velenju bo letos prvo 
organizirano srečanje aktivi-
stov Osvobodilne fronte, ki 
so od leta 1941 do konca 
vojne delovali na bivšem Ša-
leško mislinjskem okrožju. 
Srečanje bo v soboto, 5. 
oktobra, ko bo v središču 
Šaleške doline osrednja pro-
slava občinskega praznika in 
slavnostna seja občinske 
skupščine. 

Pripravljalni odbor sreča-
nja ima težave z evidenco. 
Zato poziva vse aktiviste, ki 
so aktivno delali v Osvobo-
dilni fronti v letih 1941 do 
1945 na Šaleško mislinjskem 
okrožju, da pogledajo pri 
svojih krajevnih organizaci-
jah ZB ali pa na občinskih 
združenjih ZB. NOV v Vele-
nju in Slovenj gradcu, če so 
zapisani v spiskih. 

O srečanju aktivistov 
Osvobodilne fronte v Vele-
nju bomo podrobneje pisali 
v prihodnji izdaji Našega ča-
sa. 
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OB OBLETNICI POSLOVANJA OBVEŠČA da močno presega ob otvoritvi 
predvideni promet in ker želimo 

blagovnica 
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PRAZNIK OBČINE VELENJE 

SPORED 
PRIREDITEV 

NEDELJA, 9. septembra 
- 8. uri: prireditev dneva živinorejcev Šaleške doline z razstavo živine 
v Šoštanju 
- 14. uri: otvoritev asfaltiranja cest in ulic v krajevni skupnosti Ko-
novo 
SREDA, 2. oktobra 
- 16. uri: sprejem mater padlih borcev in partizanskih vdov pri pred-
sedniku občinske skupščine 
ČETRTEK , 3. oktobra 
- 19. uri: nastop članov šaleške folklorne skupine in dekliškega pev-
skega zbora gimnazije Velenje v Šentilju „ 
- 19. uri: nastop pevskega zbora Kajuh in zabavno instrumentalne 
skupine Šalej v Lokovici 
PETEK, 4. oktobra 
- 10. uri: otvoritev razstave o družbenoekonomskem razvoju občine 
Velenje (v avli občinske skupščine) 
- 15. uri: jesenski kros na športnem stadionu v katerem bo sodelo-
vala osnovnošolska ih srednješolska mladina ter člani delovnih kolek-
tivov 
- 17. uri: promenadni koncert rudarske godbe na pihala, nastop 
moškega pevskega zbora in folklorne skupine na Titovem trgu v Ve-
lenju 
- 19,30 uri: kanonada in ognjemet v Velenju 
- 19 uri: nastop članov šaleške folklorne skupine in dekliškega pev-
skega zbora gimnazije Velenje v Paki pri Velenju 
- 19. uri: nastop pevskega zbora Kajuh in zabavno instrumentalne 
skupine Šalej v Gaberkah 
- 16. uri: košarkarska tekma Velenje - Polzela na igrišču ob jezeru v 
Velenju 
SOBOTA, 5. oktobra 
- 8. uri: svečana seja vseh treh zborov skupščine občine Velenje v 
domu kulture Velenje z naslednjim dnevnim redom: . 

- slavnostni govor 
- razglasitev odloka o razširitvi območja mesta Velenje z 20.000 

prebivalci 
- podpis družbenega dogovora o izvajanju nalog in ciljev družbe-

nega plana razvoja občine Velenje v obdobju 1973 do 1980 
- podelitev Kajuhovih nagrad za leto 1974 

- 10. uri: parada po Šaleški cesti v Velenju 
- 11. uri: osrednja proslava občinskega praznika na Titovem trgu v 
Velenju (slavnostni govor, kulturni program, položitev temeljnega 
kamna za postavitev spomenika maršalu Titu na Titovem trgu v Ve-
lenju) 

- po proslavi piknik na otroškem igrišču v Velenju 
- 17. uri: rokometna tekma pionirk Velenje-Petrovče v Velenju 
- 19. uri: rokometna tekma Velenje - Partizan Rajič, II. zvezna liga 
v Velenju 
NEDELJA, 6. oktobra 
- 8,30 uri: otvoritev rekonstruirane in modernizirane ceste Šoštanj -
Zavodnje, po otvoritvi zborovanje delovnih ljudi in otvoritev razstave 
udeležencev I. Napotnikove male kiparske kolonije v Zavodnjah 
- 9. uri: otvoritev otroškega igrišča v Skalah 
- 10. uri: otvoritev vodovoda na Lomu 
- 19. uri: zabavno glasbena prireditev v dvorani TGO Gorenje Ve-
lenje, nastopajo izbrani pevci in ansambli 
- 10. uri: nogometna tekma Rudar-Vransko v Velenju 
- 16. uri: nogometna tekma Šmartno-Aluminij v Šmaftnem ob Paki 
TOREK, 8. oktobra 
- 10. uri: ž a 1 na komemoracija pri spomeniku talcev v Šoštanju 
- 19, Uri: gostovanje celjskega ljudskega gledališča v Šmartnem ob 
Paki s Partljičevo komedijo „Sčuke pa ni" 
- 19. uri: nastop šaleške folklorne skupine in dekliškega pevskega 
zbora gimnazije Velenje v Topolšici (dvorana bolnice) 
- 19. uri: nastop pevskega zbora Kajuh in zabavno instrumentalne 
skupine Šalej v Pesju 
SREDA, 9. otkobra 
- 20. uri: gostovanje celjskega ljudskega gledališča v domu kulture v 
Velenju z Mollierovim delom ..Ljudomrznik" 
- 19. uri: nastop pevskega zbora Kajuh in zabarno instrumentalne 
skupine Šalej v Cirkovcah 
ČETRTEK , 10. oktobra 
- 16. uri: otvoritev šaleške planinske poti pri gasilskem domu v 
Šaleku 
PETEK, 11. oktobra 
- 19. uri: nastop šaleške folklorne skupine in dekliškega pevskega 
zbora gimnazije Velenje v Belih vodah 
- 19. uri: otvoritev razstave kiparja Toneta Lapajne v knjižnici 
Velenje ~ 
SOBOTA, 12. oktobra 
- 10. uri: otvoritev samopostrežne trgovine Merx v Šmartnem ob 
Paki 
- 17. uri: gimnastični nastop v telovadnici rudarskega šolskega 
centra Velenje 
- 15. uri: otvoritev asfaltirane ceste na Pristavo-krajevna skupnost 
Ravne 
- 9. uri: otvoritev tržnice v Velenju 
- 10. uri: otvoritev šole ..solidarnosti" v Zibiki s kulturnim 
sporedom 
- 14. uri: otvoritev ceste v Gornji Šalek 
- 17,30 uri: rokometna tekma pionirk Velenje - Laško v Velenju 
- 19. uri: rokometna tekma mladinci Velenje - Štore v Velenju 
- 16,30 uri: nogometna tekma Rudar — Tišina v Velenju 

ZADNjE DNI PO S V E T U . . . 

• Padec 
Haile Se las i j a 

Cesar Haile Selasije se je 
moral posloviti, oblast v Eti-
opiji je prevzel koordinacij-
ski komite oboroženih sil. S 
tem se je končalo prvo de-
janje etiopske revolucije, ki 
se je sprva tiho in skorajda 
neopazno začela februarja 
letos. 

Tedaj so se v vrstah etiop-
skih oboroženih sil začeli 
kazati prvi znaki očitnega 
nezadovoljstva in čeprav je 
cesar pohitel s povišanjem 
plač, so bili vzroki za neza-
dovoljstvo bistveno globlji, 
da bi jih bilo mogoče odpra-
viti zgoij z nekaj dolarji me-
sečno več. 

Sledilo je obdobje, ko je 
vojska navidezno delovala v 
cesarjevem imenu in z njego-
vo privolitvijo, toda kmalu 
se je pokazalo, da to še zda-
leč ni tako. Začele so se 
namreč vrstiti aretacije 
uglednih cesarjevih sodelav-
cev, kar je pripeljalo do tega, 
da se je Haile Selasije znašel 
popolnoma osamljen v svoji 
palači. 

Cesarjeve pomočnike, mi-
nistre in ugledne vladne 

funkcionarje so aretirali pod 
obtožbo, da so bili krivi za 
podkupovanje in neodgo-
vorno ravnanje pri odpravlja-
nju posledic katastrofalne 
suše, zaradi katere je izgubi-
lo življenje v tej deželi nekaj 
sto tisoč ljudi. 

Tudi cesarja samega so za-
čeli obtoževati iste krivde, 
pri tem pa navrgli še sum, da 
je skrivoma prenesel v tujino 
velikanske vsote denarja in 
ga naložil v tuje banke. 

O teh rečeh je zelo težko 
govoriti, saj zahtevajo intim-
nejše poznavanje dogajanj v 
deželi. Toda v nasprotju s 
tem ni težko spoznati, da so 
vsekakor na mestu tiste 
obtožbe, ki zadevajo nespo-
sobnost etiopskega vodstva, 
da bi nekaj ukrenilo v zvezi 
z očitnim zaostajanjem Eti-
opije v njenem razvoju. 

Ta dežela ima namreč po-
prečni nacionalni dohodek 
samo okoli 60 dolarjev na 
prebivalca, razen tega pa je 
(v izrazito agrarni deželi!) 
praktično vsa obdelovalna 
zemlja v rokah bodisi 
cerkve, bodisi nekaterih ve-
leposestnikov. 

To seveda poraja težke in 
nevzdržne socialne razlike in 

iz tega izvirajoča družbena 
nasprotja ter trenja. Tu je 
tudi primer očitnega kršenja 
nacionalnih pravic ljudstva 
Eritreje, pokrajine, ki so ji 
na prevara vzeli avtonomijo, 
zaradi česar se je v deželi za-
čelo razvijati osvobodilno gi- -
banje. 

Vse to sedaj kot mora pri-
tiska Etiopijo, ki je sicer naj-
starejša afriška država. Del 
krivde ima za tako stanje za-
nesljivo tudi cesar Haile Se-
lasije, ki sije na zunanjepoli-
tičnem področju (in še pose-
bej pri uveljavljanju ne-
uvrščenosti) pridobil velike 
in nesporne zasluge, ki pa ni 
znal in uspel popeljati svojo 
deželo na pot napredka. 

• Začetek 
z a s e d a n j a 
Generalne 
s k u p š č i n e 

Na sedežu svetovne orga-
nizacije se je začelo 29. zase-
danje Generalne skupščine 
Združenih narodov, ki bo 
razpravljala o kar 112 točk 
obsegajočem dnevnem redu. 

Med najpomembnejšimi 
sklepi bo vsekakor tudi spre-
jetje treh mvih članic Gre-

nadef Bangladeša in Gvine-
je-Bissao ter razprave o pe-
rečih mednarodnih dogaja-
njih na Koreji, Cipru, Bliž-
njem vzhodu in drugod. 

Zasedanje generalne 
skupščine bodo izrabile še 
posebej neuvrščene dežele, 
da prodrejo s svojimi stališči 
zlasti na področju med-
narodnih ekonomskih odno-
sov, ki jih je treba nujno in 
temeljito spremeniti. 

Prevladuje prepričanje, da 
bo zasedanje pomemben do-
godek, da pa samo po sebi 
bržkone ne bo moglo niče-
sar rešiti. 

Še posebej z zanimanjem 
pričakujejo v krogih opazo-
valcev prvega govornika-
ameriškega predsednika Ge-
ralda Forda, ki^bo najbrž 
razgrnil ameriška stališča, 
bolje rečeno stališča nove 
ameriške administracije, do 
vseh najpomembnejših sve-
tovnih problemov. 

• Drama 
V trenutku ko to poroča-

mo, se drama v Haagu, Nizo-
zemska, še vedno nadaljuje. 
Tu so namreč teroristi že 
minuli petek vdrli v poslopje 
francoskega veleposlaništva 
in tam ugrabili enajst oseb. 
Terjajo, da francoske oblasti 
izpustijo neko teroristko, 
ujeto med lanskim teroristi-
čnim napadom v Franciji. 

PRAZNOVANJA - V poča-
stitev pomembnih dogodkov iz 
narodnoosvobodilnega boja so 
bile v Sloveniji in tudi v drugih 
republikah številne proslave in 
druge slovesnosti. Predsednik re-
publiškega izvršnega sveta 
Andrej Marine je govoril na pro-
slavi v počastitev obletnice osvo-
boditve in ob prazniku mozirske 
občine v Gornjem gradu, sekre-
tar izvršnega komiteja CK ZKS 
Franc Šetinc je govoril na sloves-
nosti ob položitvi' temeljnega 
kamna za novo cementarno v 
Anhovem, slavnostni govornik 
na zborovanju ob prazniku Nove 
Gorice je bil sekretar RK SZDL' 
Milan Kučan, na slavju pripadni-
kov prve slovenske divizije 
vojske državne varnosti v Črno-
mlju, pa je govoril republiški se-
kretar za notranje zadeve Maijan 
Orožen. 

VELESEJEM - V Zagrebu so 
odprli jesenski mednarodni vele-
sejem na katerem sodeluje 6300 
razstavljalcev iz Jugoslavije in 53 
drugih držav. Razstavni prostor 
si je ogledal tudi predsednik re-
publike Josip Broz Tito, ki je po 
nekajdnevnem bivanju v Sloveni-
ji dopotoval v Zagreb. 

OBISK - Predsednik republi-
ke Josip Broz Tito je obiskal Je-
senice in se sestal s političnim 
aktivom občine. V razgovoru so 
ga seznanili z razmerami v obči-
ni, uspehi in težavami, potem pa 
je imel predsednik republike tu-
di daljši govor v katerem se je 
dotaknil nekaj pomembnih pro-
blemov doma, pa tudi izven na-
ših meja. 

BANKOVEC - Verjetno bo-
do že na prvih sejah Zvezne 
skupščine ta mesec proučevali 
predlog ZIS, da bi dobili banko-
vec za 20 din. Omenjajo mož-
nost, da bi dobili tudi bankovec 
za 1000 dinaijev, vendar še ni 
gotovo ali se bo tudi ta predlog 
kmalu pojavil v Zvezni skupščini 
ali pa bomo na ta bankovec še 
nekaj časa čakali. 

NEKLEARKA - Gradnja na-
še prve jedrske elektrarne v 
Krškem dobiva že vse bolj dolo-
čene obrise. Sedaj je namreč tu-
di republiški sekretariat za urba-
nizem že končal potrebni 
upravni postopek, ter je investi-
torju JE Krško izdal lokacijsko 
dovoljenje, s katerim se dovolju-
je gradnja „nuklearke" na ob-
močju Leskovca v občini Krško. 
Moč jedrske elektrarne, je zapi-
sano v lokacijskem dovoljenju, 
bo 632 MW. Predpisano je med 
drugim tudi, kako bo treba po-
skrbeti za vodni živelj v Savi. 
Zahteve v lokacijskem dovolje-
nju pravijo, da se voda v Savi nit 
koli ne sme ogreti nad 28 stopinj 
in da se njena temperatura ne 
sme zvišati več kot za 2 stopinji 
v primerjavi s temperaturo vode 
nad „nuklearko". 

ODGOVORNOST - Ko je 
ZIS obravnaval informacijo o ne-
davni železniški nesreči v Zagre-
bu, ki je teijala več kot 120 živ-
ljenj, je ocenil, daje zlasti v zad-
njem času postala varnost v pro-

.IN DOMOVINI 
metu zelo aktualen družbeni 
problem. ZIS tudi meni, da mo-
rajo pri tako hudih nesrečah v 
precej večji meri kot doslej ne-
posredno moralno-politično od-
govarjati tudi odgovorni posa-
mezniki, samoupravni organi in 
organizacije, kakor tudi organi 
inšpekcijske kontrole in nadzor-
stva. 

NAFTA - Za letošnjo jesen 
in zimo so zagotovljene zadostne 
količine vseh naftnih derivatov, 
vključno tudi nafte za gospo-
dinjstva. Kakor so izjavili odgo-
vorni pri podjetju INA, ki 
oskrbuje skoraj 70 odstotkov ju-
goslovanskega tržišča, so v tem 
trenutku zaloge vseh vrst naftnih 
derivatov precejšnje, vsekakor pa 
precej večje kot v istem času 
lanskega leta. 

POTOVANJE - JAT je raz-
prodal vseh 170 mest v aranžma-
ju za potovanje okoli sveta. O 
zanimanju za to 40.000 kilo-
metrov dolgo potovanje, ki se bo 
začelo 10., končalo pa 29. no-
vembra, priča tudi podatek, da 
še 10 interesentov čaka na sede-
že v letalu, če bo kateri od pri-
javljenih potnikov odpovedal re-
zervacijo. 

POCENITVE - Hotelska in i 
gostinska podjetja srednje in 
južne Dalmacije bodo precej zni-, 
žala cene oskrbe v jesenskih in 
zimskih mesecih. Tako bo mo i 
dobiti penzion tudi v hotelil i 
najvišje , kategorije že po 110 & : 

naijev. Seveda pa bodo cene i 
hotelih nižjih kategorij veliko 
bolj sprejemljive in bodo pone-
kod znašale samo okrog 60 di-
narjev. V Istri, od Umaga do 
Vrsarja obljubljajo cene penzi-
onov v komfortnih sobah od 60 
do 120 dinaijev. 

PODRAŽITEV - Zvezni za- I 
vod za cene je dal soglasje k spo- j 
razumu proizvajalcev in potto-1 
šnikov o spremembi dosedanjih j 
cen radijskih sprejemnikov in re-
zervnih delov. Po tem sporazu-
mu se lahko radijski sprejemniki j 
podražijo največ za 12 odstot-1 
kov, rezervni deli pa popreč 
za 25 odstotkov. 

M 

CESTA - S priložnostno slo- J 
vesnostjo je bil izročen promel 
odsek prve slovenske avtomobi 
ske ceste od Postojne do Raz-j 
drtega. Ta del štiripasovne ceste j 
je dolg 8800 metrov, ima pet J 
nadvozov in osem podvozov. 

Illllllllllllllllll 

AKTUALNI 
KOMENTAR 

' • . Uresničevanje ustavnih novosti pod drobnogledom 

Po vsej Sloveniji že nekaj časa ugotavljamo, 
kako so delovni kolektivi uresničili načela o 
novi samoupravni organiziranosti in položaju 
delovnih ljudi, zapisana v ustavi Tako tudi v 
Šaleški dolini 

V občini Velenje je 6 organizacij združe-
nega dela ustanovilo temeljne organizacije 
združenega dela, in sicer Rudarsko elektro 
energetski kombinat, Tovarna gospodinjske 
opreme Gorenje, Rudarski šolski center. Grad-
beno industrijsko podjetje Vegrad, Komu-
nalno obrtni center ter Trgovsko in proiz-
vodno podjetje ERA. Število zaposlenih v po-
sameznih temeljnih organizacijah je različno. 
Največja temeljna organizacija v Šaleški doli-
ni, Rudnik lignita Velenje, ima kar blizu 
2.900 zaposlenih. Več kot 1.000 zaposlenih, 
pa imata temeljni organizaciji združenega dela 
Štedilniki Tovarne gospodinjske opreme Go-
renje Velenje in Gradbena operativa Gradbe-
nega industrijskega podjetja Vegrad Velenje. 
Nad 500 zaposlenih pa je v 5 temeljnih organi-

zacijah združenega dela. 
Gradbeno industrijsko podjetje Vegrad Ve-

lenje oziroma temeljna organizacija Gradbena 
operativa ima dva dislocirana obrata, enega v 
Beogradu,- drugega pa v Zvezni republiki Nem-
čiji. Zaposleni v Beogradu, skupaj jih je okrog 
300, se zdaj zavzemajo za ustanovitev samo-
stojne temeljne organizacije združenega dela. 
V okviru Tovarne gospodinjske opreme Go-
renje Velenje, točneje njene temeljne organi-
zacije združenega dela Servis in maloprodaja, 
je po vsej Jugoslaviji 40 poslovnih enot (ser-
visni centri, servisne izpostave, trgovine), v ka-
terih pa je le malo zaposlenih in ni pogojev, da 
bi se posamezne enote oblikovale kot te-
meljne organizacije združenega dela.' 

In še to: upravne službe delovnih organiza-
cij so se organizirale kot delovne skupnosti 
skupnih služb, njihov položaj pa je odrejen v 
samoupravnih sporazumih o združevanju te-
meljnih organizacij združenega dela v delovno 

organizacijo, v statutih in v drugih samouprav-
nih aktih. 

Ob tem je mogoče ugotoviti, da so bili izve-
deni vsi postopki za priglasitev organizacij 
združenega dela in temeljnih organizacij zdru-
ženega dela pri gospodarskem sodišču, vendar 
pa je bila do začetka septembra opravljena le 
registracija organizacije združenega dela Ru-
darsko elektro energetski kombinat Velenje. 

Komite občinske konference Zveze komu-
nistov Velenje in predsedstvo občinskega sin-
dikalnega sveta Velenje sta na nedavni skupni 
seji ugotovila, da kaže dosedanje organiziranje 
organizacij združenega dela in temeljnih orga-
nizacij združenega dela na optimalne premike 
pri oblikovanju teh osnovnih celic naše 
družbe, vsaj v začetni fazi. Dokajšen napredek 
je bil dosežen zlasti še pri formalnem ustanav-
ljanju in registraciji temeljnih organizacij zdru-
ženega dela. Pri dejanskem uresničevanju 
ustavnih določil pa so še zmeraj zaznavni od-

pori in nasprotovanja. Število zaposlenih je »J 
posameznih temeljnih organizacijah zd 
nega dela, kot smo že zapisali, še zmeraj / 
veliko, še zmeraj se pojavljajo togosti 
samoupravnih odnosih, zaznavno je podjel 
ško obnašanje, preveč je poudarjena tehn 
ška plat proizvodnje. Opaziti pa je tudi teži 
da bi v okviru temeljnih organizacij zdn 
nega dela ustanovili nekatere nove služb 
Opaziti je nadalje, da so ponekod še zn 
preveč centralistično urejeni samoup 
odnosi in da navzlic ustanovitvi temeljnih < 
ganizacij združenega dela še zmeraj ni 
dostne kreativne in poglobljene samo upreti 
iniciative. Opozoriti pa je treba še, da še 2 
raj niso zaživeli organi samoupravnega (M 
skega nadzora, obveščanje pa je preveč eno-\ 
stransko, včasih preveč poenostavljeno ii 
marsikdaj nerazumljivo. Vse prepočasi pavttl 
meljnih organizacijah združenega dela v &] 
leški dolini uveljavljajo tudi delegatske i 
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30 LET SVOBODE 
Prejšnjo nedeljo so v Savinjsko dolino prihajali borci IV. opera-

me cone in aktivisti celjsko savinjskega okrožja, številni gosti in 
deženci velike proslave. Prišli so skoraj iz vseh slovenskih krajev, 

brali so se v Gornjem gradu na lepo okrašenem prostoru. Med 
nožico ljudi so bili tudi taborniki, gasilci, lovci in borci iz avstrij-

Koroške. 
Na slovesnost pa so prišli 

rane Leskošek-Luka, ki je 
ed 30 leti govoril na velikem 
itingu v Gornjem gradu, na-
je Sergej Kraigher, Mitja Ri-

čič, Marjan Brecelj, Zoran Po-

lič, generalpolkovnika Ivan Dol-
ničar in Franc Tavčar. 

V Gornjem gradu so se sreča-
li stari tovariši iz vojnih let. Sti-
ski in objemi, pomenki in spo-
mini. Pisana množica ljudi je bi-

števflnimi gfosti so bili Franc Leskošek-Luka, Mitja Ribičič, 
. ' j Kraigher, Marjan Brecelj, Tone Bole, generalpolkovnika Ivan 
faičar in Franc Tavčar, borci iz avstrijske Koroške in predstavni-
osednjih občin (sedijo v prvi vrsti) 

V MOZIRSKI OBČINI PODELILI 

OBČINSKA PRIZNANJA 
)RNJI GRAD - 14. september (ln) - Na slavnostni seji vseh 

i zborov občinske skupščine, ki je bila v Gornjem gradu, je imel 
jostni govor predsednik Franc Šarb. Ta je posebej pozdravil 

izvršnega sveta SR Slovenije Andreja Marinca in Mile-
etjevo, ki je bila pred tridesetimi leti članica okrožnega 
i odbora OF. 

rane Šarb je najprej govoril 
dneh pred tridesetimi leti ko 
• borci osvobodili Gornjo Sa-

dolino. Zatem pa se je 
ob gospodarskih in dru-
žkih. Dejal je, daje bila 
občina rezervoar de-

sile za industrijsko bolj 
a območja. Gornja Savinj-

dolina je bila zaradi slabih 
zaprta. Zato so v zadnjih 
začeli razvijati lastne go-

":e dejavnosti in ureje-
ceste. Lani so za občinski 

izročili svojemu name-
lembno cesto od Igle do 

ive in tako še bolj odprli 
i viti gorski svet Logarske 

iti, ki so jih v tej občini 

dosegli, niso majhni. Napredovali so 
v mnogočem. Poleg intenziviranja 
gospodarstva in turizma, pa v tej ob-
čini ne zanemarjajo šolstvo, zdrav-
stvo in druge družbene dejavnosti. 
Zlasti zadnja leta so na tem podro-
čju veliko storili. 

Predsednik komisije za podelitev 
občinskih nagrad Ivan Kramarje po-
vedal, da bodo letos dobili priznanje 
krajevna skupnost Šmartno ob Dreti 
in občinska strelska zveza. V Šmart-
nem ob Dreti je med NOB takratni 
narodnoosvobodilni odbor imel po-
membno vlogo pri oblikovanju ljud-
ske oblasti. Skrbel je za preskrbo 
prebivalstva in zbiral hrano ter sani-
tetni material za partizanske enote. 
Vas je bila leta 1944 požgana in uni-
čena, mnogi krajani pa so dali svoja 
življenja. Takoj po osvoboditvi so se 
ljudje lotili obnove, zgradili so do-
mačije, novo osnovno šolo in obno-
vili gasilski dom. Nato je sledila 
elektrifikacija in napeljava vodovo-

da, z ostalimi prebivalci doline ob 
Dreti pa so asfaltirali še cesto od Na-
zarij do Gornjega grada. 

Občinska strelska zveza Mozirje 
• skrbi za razvoj in Idejavnost strel-

stva v tej občini. Že leta 1948 je 
bila v Spodnji Rečici ustanovljena 
prva strelska družina v Gornje Sa-
vinjski dolini. Zatem pa so strelske 
organizacije ustanovili še v Mozirju, 
Nazarjah, Gornjem gradu in Solčavi. 
Leta 1955 so ustanovili občinski 
strelski odbor, ki od takrat naprej 
skrbi za organizirani razvoj in delo-
vanje strelstva. Največ je občinska 
organizacija storila v pritegnitvi šte-
vilnih članov v strelske družine. 

Hubert Herček, predsednik iz-
vršnega sveta skupščine občine, je 
na zaključku slavnostne seje podelil 
knjižna darila uslužbencem občin-
ske uprave, ki v njej delajo nepretr-
goma od 1. septembra 1955. Nagra-
de so dobili Stanko Prodnik, Marija 
Kopin, Marta Žagar, Rezika Pukart, 
Rudi Zager, Ernest Špeh, Pavla Ko-
vačič, Ivan Tajnik, Franc Hriberšek, 
Anton Hribarnik, Vlado Miklavc, 
Mara Tratnik, Alojz Poznič, Marija 
Jamnik, Franc Orešnik, Franc Nad-
vežnik, Pavla Požarnik, Mimica Taj-
nik in Antonija Ropotar. 
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la razpoložena. K temu so pri-
spevala dobra organizacija in le-
po sončno vreme. 

Udeležence proslave je z veli-
ke tribune, ki je bila pred kino 
dvorano, pozdravil Franc Šarb, 
predsednik skupščine občine 
Mozirje. Zatem je prisrčno po-
zdravljen stopil na tribuno pred 
govorniški oder predsednik iz-
vršnega sveta SR Slovenije 
Andrej Marine. Več tisoč ljudi 
je prisluhnilo njegovim besedam 
(povzetek govora predsednika 
Marinca objavljamo posebej na 
tej strani). 

V izredno bogatem kultur-
nem sporedu so sodelovali kul-
turniki iz Trbovelj. Ljudje pa se 
še dolgo niso razšli. Vojaki so 
poskrbeli za partizanski golaž, 
domača krajevna skupnost pa je 
postavila stojnice s hrano in pi-
jačo. 

Veliko pozornost so bili de-
ležni tudi letalci in padalci. Po-
kazali so prelete športnih in šol-
skih letal, nekaj deset padalcev 
pa je skočilo na trato, kjer je 
bila pred tem velika proslava. 

L. N. I 

ANDREJ MARINC V GORNJEM GRADU 

Stabilizacija — obveznost 
in pravica delavcev 

| Predsednik izvršnega sveta SR Slovenije Andrej Marine je govoril na sklepni 
| prireditvi 30-letnice osvoboditve Gornje Savinjske doline in prazniku mozirske 

občine 

Najprej je predsednik Andrej Marine govoril o dogodkih 
pred tridesetimi leti, ko je bila osvobojena Gomja Savinjska 
dolina. Osvobodila jo je slovenska in Titova vojska. To je bila 
široko zasnovana istočasna akcija vseh enot IV. operativne 
cone na velikem delu Štajerske in Koroške. Veliko partizan-
sko ofenzivo sta neposredno, vojaško in politično vodila štab 
IV. operativne cone ter pokrajinski komite KPS za Štajersko. 
Po besedah Andreja Marinca pa so k takratni in končni osvo-
boditvi prispevali ljudje Gornje Savinjske doline, kot je dejal: 
„ti čudoviti, navidezno mirni, a ponosni hribovci in dolinci." 
Ta dolina je dala 1320 aktivnih borcev NOV in skupno 716 
žrtev, od tega kar 82 talcev, številni pa so bili odpeljani v 
taborišča in nečloveško mučeni. 

Andrej Marine je rekel, da 
smo danes na Gornjo Savinj-
sko dolino in njene ljudi vsi 
ponosni. Tudi tujci nam 
^em zavidajo, ta čudoviti in 
razvojni stopnji primerno 
urejeni svet. 

Ko je slavnostni govornik 
orisal dosedanje uspehe, na-
črte, želje in možnosti, ki jih 
ima Gornje Savinjska dolina, 
je spregovoril o nekaterih 
drugih aktualnih dogodkih 
pri nas in po svetu, ki so jih 
naši delovni ljudje spremljali 
v preteklih letih z veliko za-
skrbljenostjo. Andrej Marine 
je dejal, da položaj sicer ni 
dramatičen, toda razmere 
zahtevajo odgovor, kako na 
podlagi temeljitejše analize, 
z ofenzivnejšo akcijo, s pro-
gramom zagotoviti stabilnej-
ši razvoj, trajnejše pogoje, ki 
jih omogočata z ustavo 
usklajeni ekonomski sistem 
in tekoča ekonomska politi-
ka. Sedanje stanje namreč 
otežuje dejstvo, da so bistve-
ni sestavni deli, kot je sistem 
razširjene reprodukcije in 
planiranja, sistem cen, mo-
netarna politika in sistem 
ekonomskih odnosov s tuji-
no, še v veliki meri obreme-
njeni s staro etatistično logi-
ko. Vsi pa dobro vemo, daje 
uresničevanje ustavnih do-
polnil iz prve faze, zlasti pa 
začetek uresničevanja ce-
lotne nove ustave, že tako 
močno spremenilo družbe-
no-ekonomski položaj delav-
cev in njegovo samoupravno 
politično zavest, da morajo 
postati nosilci pravic in od-
govornosti pri tekoči eko-
nomski politiki, graditvi si-
stema in načrtovanju razvo-
ja. 

O teh vprašanjih je pred-
sednik Andrej Marine govo-
ril zaradi tega, ker so bila 
predmet konceptualnih raz-
hajanj v Sloveniji v preteklo-
sti ter bodo ostala predmet 
naših prizadevanj tudi v na-
slednjih letih. Končno pa so 
ta vprašanja pogoj za stabil-
nejši družbeni razvoj. 

Zatem je predsednik 
Andrej Marine dejal: pre-
majhna organiziranost zdru-
ženega dela, da bi prevzelo 

m 
njem gradui so v času občinskega praznovanja predali svo-
lamenu deli asfaltirane ceste v novem delu naselja. Trak je 
Ično prerezial zaslužni občan Ivan Potočnik 
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naše številne funkcije, ki jih 
je v preteklosti opravljala 
zanj država, je prav gotovo 
ena temeljnih slabosti seda-
njega političnega in eko-

nostjo na osnovi več in 
boljšega dela in izbora proiz-
vodnje, kije konkurenčna in 
se uspešno realizira na trgu. 
To je edina resnična in 
trajna alternativa. ̂ Vse drugo 
je igra številk, posledica pri-
tiskov, ki marsikje še uspeva-
jo zaradi nedodelanosti siste-
ma in subjektivnih slabosti. 
Predsednik Marine je dejal, 
da moramo za moto v naših 
prizadevanjih sprejeti nače-
lo, da le tisti kolektiv, ki ce-
neje, bolje in trgu ustrezneje 
proizvaja, zagotadja osebno 
perspektivo delavcem in nor-
malni razvoj svoje delovne 

Andrej Marine v Gornjem gradu: »Sprejmimo kot moto na-
ših prizadevanj načelo, dale tisti kolektiv, ki ceneje, bolje in 
trgu ustrezno proizvaja, zagotavlja osebno perspektivo delav-
cem in normalen razvoj svoje organizacije združenega dela." 

nomskega Trenutka. Zato tu-
di stabilizacija, kot kom-
pleksna naloga, ni predvsem 
in samo naloga države, 
ampak vedno bolj obveznost 
in pravica delavcev, organizi-
ranih v TOZD in v njihovih 
asociacijah, kot je to na Je-
senicah povedal tovariš Tito. 
Kljub slabostim v ekonom-
skem sistemu in v tekoči 
ekonomski politiki, ki jih 
moramo odločno odpravljati 
in uskladiti z ustavo, pa se 
ne smemo slepiti, daje pred-
vsem to "tisto, kar lahko po-
pravi sedanje stanje. Po-
udaijam, da moramo tudi to 
čimprej storiti" 

Vsi se premalo zavedamo, 
zlasti pa del vodilnih ljudi v 
gospodarstvu in v družbenih 
dejavnostih, daje uspeh traj-
nejše relativne stabilizacije 
odvisen od rezultatov, ki jih 
dosegamo v proizvodnji, od 
visoke produktivnosti do 
usklajene porabe, ki je po-
krita z novo ustvarjeno vred-

organizacije. V zvezi s tem je 
kot primer navedel uspešen 
razvoj Gorenja, zreških ko-
vačev, ki so bili pred likvida-
cijo, primere številnih kolek-
tivov Iskre, nekaterih tekstil-
nih, konfekcijskih, usnjar-
skih, kovinsko predelovalnih 
in drugih kolektivov. 

Ko je predsednik Andrej 
Marine govoril o dolgoroč-
nejših nalogah je omenil iz-
gradnjo (elektroenergetskih 
objektov, program plinifika-
cije ter dolgoročne preskrbe 
Slovenije z nafto. 

Predsednik slovenskega iz-
vršnega sveta je v Gornjem 
gradu še dejal: „Več napo-
rov moramo usmeriti k delu 
in ustvarjanju ter k taki de-
litvi, ki bo nagrajevala tudi 
tiste, ki več in bolje delajo. 
Najnižjim dohodkovnim ka-
tegorijam in socialno-priza-
detim pa moramo pomagati 
prek vlaganj v družbeni stan-
dard, da bi omilili negativno 
socialno diferenciacijo." 

Slavnostni govor, je na svečanem zasedanju vseh treh zborov imel 
predsednik občinske skupščine Franc Šarb 

Med delegati sta bila tudi Milena Štifter (desno) in predsednik 
dm»noi,.», 1 sveta Andrej Marine 

S C A S 
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ROMAIVI 

Prvo poglavje 

1. 

Vsa majhna, drobna, a od-
ločna, v živopisanem svile-
nem kimonu je sredi vrveža 
mimoidočih stala pod uro in 
preplašeno strmela po nepri-
jaznem prostoru postaje 
Charing Cross, ter stiskala v 
roki težak kovček iz plasti-
ke. 

Nad njo se je dvigala veli-
kanska, zadimljena steklena 
streha, okrog nje pa črno 
blato, ki ga je prinašalo z 
londonskih ulic tisoče nog. 
Nehote je pomislila na čisto 
in pometeno tokijsko,posta-
jo, a je bila vseeno vznemir-
jena. 

• RONALD KIRKBR1DE 

cena tkanina popolnoma 
uničena. Prav res, da še ni-
koli poprej ni potovala s ta-
kim vlakom. Celo lokalni 
vlaki, ki so vozili mimo nje-
ne rodne vasi Gotemba, vrat 
do Fudžija, so imeli to pred-
nost, da so vsi potniki sedeli. 
In vlak, ki jo je prvikrat pri-
peljal v Tokio, je tekel po-
polnoma neslišno. Udobno 
je sedela na svojem sedežu, 
poslušala glasbo iz zvočnika 
in gledala merilec hitrosti, ki 
je kazal med osemdeset in 
sto kilometri na uro. Dekle, 
oblečeno v modro unifor-
mo, je ponujalo sake in riže-
ve krogijice, drugo dekle pa 
je venomer pometalo pod se-
deži. Le kakšna razlaga naj 
bi bila, da je ta nemogoči 
vlak tako neudoben? Mar je 
bil Tonbridge tako majcena 
vas in odrezana od vsega, da 
se upravi ni zdelo dati na to 
progo bolj udobnih vlakov? 
Jo je Johnny mar prevaral? 
S strahom je čutila, kako ji 
pot polzi po prsih. Nekaj 
mora storiti! Odločno je 
vstala in si s težavo pričela 

Premikala se je naprej in 
težko vlekla za seboj kov-
ček, dokler ni prišla do 
okenca za odhode vlakov 
sredi postaje, kjer so ji s 
strpnim ponavljanjem razlo-
žili, da vlak za Tonbridge 
odhaja s tretjega perona že 
čez sedem minut. Spet je 
pograbila težki kovček in si 
s torbico prek lakta utirala 
pot skozi velikansko mno-
žico do perona, kjer je mora-
la pokazati vozovnico. 

Ni je vznemirjalo, da je 
njen kovček popolnoma 
zaprl pot ostalim potnikom, 
niti je niso spravili iz tira nji-
hovi protesti. Še kako je bila 
navajena na težke proteste 
in vedela je, kako se jim 
ubraniti; morala je samo za-
preti oči in ušesa. 

„Vlak za Tonbridge, 
ne? " 

Ne da bi pogledal vozov-
nico, je uslužbenec odtrgal 
konec listka in ji pomahal, 
naj odide. 

„Prosim, koliko postaj, 
predno izstopim iz vlaka, 
sprevodnik? " 

Odgovor, če je tudi bil iz-
govorjen, se je izgubil v nje-
govi bradi, kajti tisti trenu-
tek je prišel mimo močan 
moški, jo porinil ob stran in 
brcnil njen kovček, da se je 
zakotalil po peronu. 

„Oh, prosim, oprostite 
Yuki!" Pustila je kovček, 
kjer je bil in urno stekla za 
debeluhom. Prijela ga je za 
roko, se mu pričela klanjati 
in kazati na kovček. Toda 
Anglež, misleč, da se je zna-
šel iz oči v oči z zmedeno 
žensko iz Vzhoda, ji je hlad-
nokrvno odklonil pomoč, jo 
odsunil, pograbil svoj dežnik 
in suknjič ter se ne meneč 
zanjo, odhitel dalje v vlak. 

Znašla se je na hodniku, 
stisnjena med svoj kovček in 
voziček, v katerem sta vre-
ščala dva malčka. Ni mogla 
pogledati skozi okno za se-
boj, okno na drugi strani pa 
je zakrival visok moški, ki je 
vneto prebiral večernik. Ze-

.lo je bila razočarana, ker ni 
mogla opazovati ob progi 
bežečih stavb in pokrajino, 
ker je bil to glavni vzrok, po-
leg Johnnyja, daje prispela v 
Anglijo. 

Vročina je bila neznosna. 
Po desetih minutah sedenja 
po japonsko, s prekrižanimi 
nogami, prisluškujoč Topota-
nju koles, ki so jo pozibava-
li, kot lutko na vrvici, se je 
pričela z grozo in obupano-
stjo zavedati, da ima ves 
kimono prepoten - edini ki-
mono, ki gaje sploh imela — 
in če ne bo takoj vstala in se 
postavila k oknu,-bo drago-

utirati pot proti oknu, kjer 
je stal visok moški v progasti 
obleki. Stopila je predenj, z 
očmi oprtimi v njegov telov-
nik, prepričana, da bo opazil 
njeno zadrego, se ji odmak-
nil ter ji dovolil pri odprtem 
oknu nadihati se svežega 
zraka. Kje neki! Pogledal jo 
je samo takrat, ko je vlak ne-
nadoma potegnil hitreje in je 
njena glava zanihala proti 
njegovemu trebuhu. Pogle-
dal jo je prek časopisa, si 
popravil očala, z nasršenimi 
obrvmi nataknjeno vzdihnil, 
zakašljal in bral dalje. 

Preostalo ji je le eno, kar 
je tudi storila. Vrnila se je 
proti vratom, odkoder je 
pravkar prišla in se pretvarja-
la, da hoče na hodnik. Mlad 
fant je sedel ob oknu in 
očitno dremal. S plašnim 
oprostite, kot da hoče stopi-
ti v zmešnjavo stegnjenih 
nog, je močno stopila na 
fantovo nogo. Uspelo je, 
fant je skočil pokonci in se 
zaspano opravičeval: „Opro-
stite," in ko sj je stoječ mel 
zaspane oči, je Yuki urno 
sedla na njegov sedež. 

V D O M U V E L E N J S K I H R U D A R J E V V F I E S I 

DOPUST ll\l REKREACIJA 
V senci visokih cipres in figovcev ter drugega okrasnega grmi-

čevja stoji v Fiesi dom velenjskih rudarjev, ki bi mu lahko rekli kar 
hotel. Semkaj že vrsto let hodjjo na prepotreben letni oddih delav-
ci, ki morajo skozi vse leto trdo delati. Tudi mi smo ga obiskali. Z 
željo, da zvemo, kako preživljajo dopustniške dneve ob morju. Se-
veda to ni bil edini namen našega obiska. Hoteli smo zvedeti sploh 
nekaj o rekreaciji delovnih ljudi ob morju, na dopustu. 

Doma rudarjev nismo izbrali slu-
čajno. Zanj smo se odločili zavoljo 
tega, ker se na REK lahko pohvalijo 
s precejšnjo skrbjo za organizirano 
letovanje rudarjev. Skupaj s TOZD 
termoelektrarna je letos z REK leto-
valo na morju blizu 3000 dleavcev 
in njihovih družinskih članov. Poleg 
Fiese se lahko odločajo zaposleni v 
REK za letovanje tudi v Bašaniji, 
kjer je na voljo sedem počitniških 
hišic s po štirimi ležišči, Premanturi 
imajo 11 kamp prikolic, v Poreču 
pet sob pri zasebnikih, v Rabcu tri 
kamp prikolice in tri sobe pri zaseb-
nikih, v Biogradu dve svoji počitni-
ški hišici ter tri v najemu. K vsemu 
temu pa moramo še prišteti počitni-
ški dom elektrarne v Crikvenici z 78 
ležišči. Poleg tega REK upravlja tudi 
z enajstimi kamp prikolicami v Pre-

manturi in z osmimi v Rabcu, ki so 
od občinskega sindikalnega sveta. 

Na poti v dom smo srečali 
zakonca Oštir, ki sta se ravno 
odpravljala na plažo. „Tu se po-
čutiva kot da bi bila doma," sta 
odgovorila, ko smo ju vprašali, 
če jima je v Fiesi všeč. „Bila sva 
že tudi drugje, vendar sva naj-
raje tukaj. Hrana je dobra in 
okusna, sobe lepe, vsaka ima 
balkon, s katerega je lep pogled 
na morje." 

Pogrešate poleg kopanja še 
kakšno zabavo? 

„Midva ne. Kadar ne greva v 
morje, se odpraviva na sprehod 

Dom rudaijev v Fiesi 

v okolico. Ker sva bolj pri sla-
bem zdravju, sva prišla na morje 
počivat. Ko grem od tu, se po-
čutim skoraj čisto zdravega," je 
ob koncu našega razgovora pri-
stavil Janko Oštir, ki je sicer po 
poklicu šofer. Vendar odkar je 
zbolel, ne vozi več. 

Ignac Jamnik doma iz Pireši-
ce — zaposlen je na zunanjem 
obratu — nam je o svojem do-
pustu povedal naslednje: 

„Tu sem z ženo in dveletnim 
sinom. Prej nisem mogel na 
motje, ker se pač vsi ne more-
mo zvrstiti julija ali avgusta, ko 
je najtopleje. Na morje ne ho-
dim vsako leto. Po šestih letih 
mi je to prvi dopust, ki ga bom 
izkoristil za resničen počitek." 

Pred domom na vrtu smo zagle-
dali tudi tri planince. 

- Morje in planinci!? smo se za-
čudili in vprašali hkrati. 

„Nameravali smo v planine pa 
smo stopili na napačen avtobus 
in . . . znašli smo se tukaj.," so pove-
dali malo v šali malo zares Andrej, 
Slavko in Vinko. Trije „šlosarji" v 
TOZD elektrostrojni obrati. 

„ Ž e danes gremo nazaj, ker je 
motje premrzlo. Okopali smo se 
ravno toliko, da smo oprali planin-
ski znoj . . . " 

Naredili smo še nekaj korakov ob 
morju, da bi zagledali še kakšen 
znan obraz. Vendar je bila plaža 
skoraj prazna. Je pač bil že prvi sep-
tember. 

„Rudarji prihajajo v glavnem od 
junija do konca avgusta," smo zve-
deli od EVGENA DERVARlCA, ki 
je že deset let upravnik doma ru-
darjev v Fiesi. „V prvi izmeni v sep-
tembru pridejo tisti člani, delovnega 
kolektiva REK, ki nimajo otrok ozi-
roma ki ne prenesejo vročine, pa tu-
di že upokojenci. 

V Fiesi se je letos v sedmih izme-
nah izmenjalo 1700 zaposlenih sku-
paj z njihovimi družinami. „Vsako 
leto se zelo trudimo, da jim omogo-
čimo čimbolj ugoden in prijeten do-
pust. Julija in avgusta smo imeli na 
terasi pred barom tudi ples. Dopust-
nikom je v tem času streglo sedem-
najst ljudi." 

Najboljši dokaz za to je okolica 
doma, saj na zelenicah ob našem 
obisku ni bilo opaziti nobenega pa-
pirčka ali druge nepotrebne navlake. 

„Tukaj sva že peto leto," sta povedala zakonca Oštir. 

Franc Lenart, direktor T( 
prehrana in gostinstvo 

V Fiesi imajo poskrbljeno tudii 
ste, ki se morda ne počutijo najt 
v času dopusta. Vsakih deset 
pride namreč v dom zdravnik i 
rana in pregleda morebitne bol 

Ker ljudje gledamo danes i 
pust pri teh visokih cenah v glai 
skozi dinar, nas je seveda zanii 
kakšne so le-te. „V baru in resi 
ciji so seveda komercialne. Sn 
letos omogočili, da so lahko d 
člani kolektiva vino v popoj 
skem času po 1600 starih dinai 
je dejal Evgen Dervarič in prist 
K temu naj dodamo, daje bilo I 
za vino v Piranu odšteti štiri i 
jurje, v Fiesi pa 3800 starih dina 

Ko smo se vrnili iz Fiese smo 
iskali še direktorja TOZD preh 
in gostinstvo Franca Lenarta i 
vprašali, kako je z regresi na K 

„Vsak zaposlen dobi 700 din 
regresa ne glede fia to ali leti 
ne. Tisti, ki letuje pa še: zapo 
po deset dinarjev na dan, ožji 
posleni družinski člani starej 
deset let pa 40 dinarjev, otr« 
pet let po 30, od pet do deset le 
po 35 dinarjev na dan. „Kotn 
je Franc Lenart omenil, da od 
naprej dobijo ta dodatek vsi tisi 
posleni, ki prinesejo potrdilo, 
deset dni organizirano letovali 
de na to, da znaša polna cena p 
ona 70 do 100 dinarjev - najce 
je v Fiesi 70 dinaijev - je leto* 
velenjskih rudarjev razmeromapi 
ni. 

Na REK se tudi zaveda 
ni dovolj, če ima delavec v 
oddiha na morju ali kjei 
druge razmeroma pocenita 
in stanovanje. Tudi d\u 
kegljišči, prostor za balira 
kakšna miza za namiznih 
niso dovolj za rekreacijo < 
cev. Pa četudi bi vsi znali p 
ti. Razmišljali so že o tem,i 
zaposlili organizatorja, ki bi 
pravljal razna tekmovanja, 
plavati, skrbel za zabavo, i 
niziral razne izlete, spon 
ljudi na kulturne in zgodi 
ske znamenitosti itd. Pravi 
lo, da bi takšna zamisel čin 
zagledala beli dan, vendar i 
v REK, temveč tudi' v di 
delovnih organizacijah ob 
pori sindikata. 
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John Kennedy je bil zadnji v 
vrsti i r t e v . . . Ali je atentat na 
predsednika mogoie zaneslji-

vo preprečiti? 

PODROBNOSTI, K I N A M UTEGNEJO KORIST IT I 

V Jugoslaviji očitno doslej ni bilo odkritih toliko pona-
rejenih dolarskih bankovcev, da bi to lahko povzročilo 
resnejše nevšečnosti, toda vseeno je dobro, če vemo o teh 
zelenih bankovcih, s katerimi pridemo kdaj pa kdaj v stik 
(po povsem legalni poti, bodisi doma bodisi v inozemstvu, 
kjer je vsako leto več naših državljanov na krajših ali 
daljših potovanjih), kaj več. 

Predno bomo spregovorili o tem pa nekaj kratkih zani-
mivosti iz zgodovine dolarja. 

Kot smo že omenili, je bilo v prvih letih obstoja Združe-
nih držav Amerike v obtoku veliko najrazličnejših bankov-
cev. V začetku dolarja, se pravi ameriške valute, sploh ni 
bilo. Državljani so tedaj uporabljali britanski, francoski in 
španski denar. 
, To je bilo kajpak za razvoj trgovine in gospodarstva zelo 
neugodno, zato je ameriški Kongres leta 1772 sprejel sklep 
o ureditvi monetarnega sistema Združenih držav. 

Leto dni kasneje so začeli prvič kovati denar v Philadel-
phiji. 

Prvi kovanci so bili iz zlata, srebra, niklja in bakra. Zlati 
kovanci sedaj niso več v obtoku, bolje rečeno - nič več 
jih ne kujejo, čeprav jih imajo redki posamezniki še vedno 
kot sestavne dele svojih numizmatičnih zbirk. 

Papirnati dolar so začeli tiskati po sprejetju Ustave po 
letu 1789. Načrt zanj je naredil slikar in grafik Paul 
Revere. V začetku sta papirnati denar tiskali samo dve 
banki, vendar so po letu 1836 začele tiskati denar tudi 
druge banke, ki so za to dobile pooblastilo od zvezne 
vlade. 

To je pripeljalo cjo že omenjenih zmed, nakar so število 
bank, ki so lahko tiskale denar, znova omejili. 

Dandanašnji tiskajo in izdajajo pravzaprav dve različni, 
čeprav podobni - vrsti dolarskih bankovcev. Takoimeno-
vane Zvezne bankovce tiska dvanajst zycznih bank in 
imajo zelen grb in zelene serijske številke. Drugo vrsto 
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Lovci ponarejevalcev 
in atentatorjev 

dolarskih bankovcev pa izdaja ministrstvo za finance in 
imajo rdeč grb ter rdeče serijske številke. V nasprotju s 
prakso iz prejšnjega stoletja, ko je bilo v obtoku neverjet-
no število različnih dolarskih bankovcev (namreč legalnih, 
da ne govorimo o ponarejenih!) sta ti dve vrstredini, kiju 
sedaj uporabljajo v Združenih državah Amerike. 

Veliko večino (več kot 90 odstotkov) vseh dolarskih 
bankovcev v obtoku je izdala Federal Rcserve Banke in se 
imenujejo Federal Reserve Notes. Veljavno plačilno sred-
stvo so bankovci z vrednostjo 1,5,10,20,50,100,500,1000, 
5.000 in 10.000 dolarjev. Toda po drugi svetovni vojni 
niso več tiskali bankovcev z večjo vrednostjo od 100 do-
larjev in so vsi ostali še starejšega datuma. 

Vsak bankovec Federal Reserve Note ima regionalni grb 
na levi strani portreta. Ta grb, kije odtisnjen v črni barvi, 
ima ime Federal Reserve Banke in črko, ki označuje kraj, 
oziroma področje, v katerem je ta banka (rekli smo že, da 
jih je dvanajst). Na bankovcih iz leta 1950 in kasneje je 
črni grb Federal Reserve manjši in ga obkrožajo pike. 

Kar zadeva kovance je tako, da jih ne smejo spreminjati 
pogosteje kot enkrat v štiriindvajsetih letih - razen če 
izjemoma to ne dovoli Kongres. 

Tako imenovani „Washingtonski četrtak" je, denimo, v 
obtoku že od leta 1932. 

In sedaj pomembno vprašanje: Kako spoznamo, kateri 
dolarski bankovec je ponarejen in kateri ni? 

Predvsem dobro poglejte portret moža, ki je na bankov-
cu! (George Washington na dolarskem bankovcu, 
Abraham Lincoln na bankovcu za 5 dolarjev, Alexander 
Hamilton na 10, Andrcw Jacksonna20. Ulysses Grant na 
50 in Benjamin Franklin na 100 dolarskem bankovcu.) 
Vseh teh mož seveda najbrž rie poznate, toda to vas naj ne 
moti, kajti pod vsakim portretom je priimek moža, ki ga 
kaže slika!) 

Portreti pravih bankovcev so plastični in imajo videz 
življenske podobe, ki se dobro odraža od ozadja. Lasje so 
tiskani tako, daje mogoče razlikovati skoraj vsak las. 

Ponarejeni bankovci imajo zelo neizrazite, mrtve oba j 
ze. Lasje niso dobro vidni in jih težko razločite. Ozadje 
portreta je običajno mnogo pretemno. ; 

Grb na prvem bankovcu je obkrožen s pikami, ki Soj 
natančno in dobro natisnjene. Zlasti meje med svetlim jnf 
črnim so dodobra jasne, ostre in razločne. 

Ponarejeni dolarski bankovec tega nima. Pike okoli grba j 
so nekako izlomljene, brez ostrih meja. 

Na ponarejenem dolarskem bankovcu so običajno « ! 
črte, ki označujejo bodisi številke, bodisi druge napiiej 
zlomljene in izrazito neostre, medtem ko je na prvem bafr| 
kovcu to ravno obratno. L 

Pravtako morate biti pozorni tudi na mrežo, sestavljeno! 
iz drobnih črt! Ta je pri pravem bankovcu izrazita« 
ostra, vsaka črta je dobro vidna, medtem ko je pri ponaie-1 
jenem bankovcu mreža zabrisana in praviloma ni mogo*-" 
spoznati posameznih črtic mreže. 

Tudi papir pravega bankovca ima nekatera nepogrešl 
znamenja, po katerem ga je moč ločiti od nepravega ! 
ponarejenega. Pravi papir je namreč preprežen z ozkia 
rdečimi in plavimi vlakni, ki so nekako vtkani v papir, tega j 
papir ponarejenega bankovca nima. 

Razen tega obstoja še nekaj drugih manj pomembni 
znamenj, s katerimi je mogoče ločiti pravi dolarski banko-
vec od ponarejenega, toda tudi to, kar smo zapisali bo ] 
zadostovalo, če boste le dovolj pazljivi. 

Predvsem pa si zapomnite, da ga boste najlaže poznali j 
po portretu - kako, smo pa opisali. 

V zvezi s portretom še zanimiva podrobnost! 
V Združenih državah Amerike že dolga leta velja zakon, j 

po katerem ne more biti na bankovcu ali kateremb 
vrednostnem papirju, ki ga izdaja kaka zvezna usti 
portret še živečega človeka. 

Res je, da sta nekoč bila na bankovcih upodoblje 
ameriški predsednik Abraham Lincoln in minister za frl 
nance Salmo P. Chafe, toda tedaj to ni vzbudilo nobenih ] 
protestov. 



ŠALEŠKA KRONIKA 

ŽIVINOREJSKA RAZSTAVA V ŠOŠTANJU 

Dan živinorejcev Šaleške doline 

Z otvoritvijo razstave likovnih del Miloša Vastiča (desni) iz 
Trbovelj so v Velenju začeli novo sezono razstav in zlasti 
med mladimi zelo priljubljenih petkovih večerov. 

• Petkovi kulturni večeri spet med nami 
V prostorih velenjske knjižnice so v petek, 13. septembra 

odprli samostojno razstavo 39. likovnih del Miloša Vastiča iz 
Trbovelj, ki letos slavi 60. letnico rojstva in 20. obletnico 
likovne dejavnosti. 

Ob začetku nove sezone razstav in petkovih kulturnih ve-
čerov je pozdravil vse obiskovalce in jubilante, ki se tokrat 
predstavlja velenjskemu občinstvu z olji, akvareli, plastiko in 
lepljenkami, predsednik občinske zveze kulturno prosvetnih 
organizacij Velenje Stane Žula. Potem ko je Vlado Planko iz 
Velenja izvedel kratek recital s kitaro, je Lojze Zavolovšek 
spregovoril o umetniškem delu Miloša Vastiča. 

VESTI IZ ŠMARTNEGA 

NOGOMETNA ŠOLA 

Nogometni klub iz Šmartnega ob Paki je v Mozirju organizi-
ral šoloi nogometa za najmlajše ljubitelje tega športa. Mladi 
Mozirčaini so pokazali veliko mero zanimanja za nogometno 
igro, zatto je vodstvo kluba iz Šmartnega stopilo v stik s č ani 
društva Partizan iz Mozirja in v dogovoru z njimi ustanovno 
svojo „podružnico". Kar petindvajset pioniijev iz Mozirja in 
okolice si pridobiva nogometne veščine pod vodstvom prizadev-
nega trenerja Žarka Benetka. Moštvo, ki ga vodita še Iztok 
Benetek in Lojze Usar, nastopa v nogometni podzvezi Celje pod 
imenom Šmartno B. Naraščaja je torej dovolj, tako da v 
Šmartnem nogometašev ne bo primanjkovalo. 

AKCIJE HUMANOSTI 

Društvo prijateljev mladine je organiziralo akcijo pobiranja 
oblačil za otroke nerazvitih področij Slovenije. Akeija je pri 
Šmarčanitr naletela na zelo ugoden odmev, saj so darovali precej 
oblek. Predstavniki društva jih bodo v prihodnjih dneh izročili 
otrokom v Prekmurju. 

Nogometaši pa so prispevali svoj delež k solidarnostni akciji v 
Zibiki. Skoraj trideset članov se je udeležilo udarniškega dela v 
Zibiki in s tem pripomoglo k prizadevanju občanov za čimprejš-
njo izgraditev šole. Še en dokaz, da solidarnost ne pozna meja. 

KUHARSKI TEČAJ 

Tudi kuharski tečaj je rezultat prizadevanj Društva prijateljev 
mladine. Vodi ga Vera Napotnik, obiskuje pa ga štiriindvajset 
mladih, med katerimi je tudi nekaj fantov. V kuhinji osnovne 
šole se vsako soboto in nedeljo širijo prijetne vonjave izdelkov 
bodočih kuharjev. Izkušenj za zakonsko življenje ni nikoli 
preveč. 

ZAČETEK GRADNJE 

Člani gasilskega društva so končno dočakali začetek gradnje 
novega doma. Stara stavba je doslužila svojemu namenu, zato so 
bili novi prostori več kot potrebni. Zbrali so vso potrebno do-
kumentacijo in del sredstev, tako da so v teh dneh lahko začeli 
z deli. Deja lepo napredujejo, saj sodelujejo tudi gasilci sami s 
pomočjo krajanov. 

J. KRAJNC 

IGRALI SO 

V Šmartnem ob Paki so pod vodstvom režiserja Martina 
Steblovnika uprizorili zadnjo soboto in nedeljo zvečer igro 
„Snaha". Gledalci, ki so se v precejšnjem številu odzvali vabilu, 
so bili z izvajanjem nastopajočih zelo zadovoljni. Ker že dalj 
časa ni bilo podobne prireditve, je želja vseh, da bi se to večkrat 
zgodilo. Mladim amaterjem čestitamo, režiserju pa vso prizna-
nje za njegov trud. 

POSNEMANJA VREDNO 

Ko so med upokojenci zbirali prostovoljne prispevke za Koz-
jansko, se je v Šmartnem ob Paki najbolj izkazala 82-letna Ana 
Golob z nizko pokojnino. Prispevali je kar 7 starih tisočakov. 
Ko ji je zbiralec rekel, če ni to preveč, mu je odvrnila, kaj bi 
bilo, če bi njo zadela taka nesreča. 

ASFALTIRANJE CESTE 

Dne 18. septembra prično z rekonstrukcijo in asfaltiranjem 
ceste Rečica ob Paki - Podgora - Polzela, seveda do meje, kjer 
krajevna skupnost Šmartno ob Paki meji na krajevno skupnost 
Polzela. Vsa dokumentacija je bila na merodajno mesto predlo-
žena, pogodbe podpisane, denar pa jc tudi na razpolago. Prebi-
valci Podgore bodo veseli, da se jim bo končno njihova upravi-
čena želja izpolnila. 

Z. KOTNIK 

V okviru prireditev ob letošnjem prazniku velenjske obči-
ne bo 29. septembra v Šoštanju živinorejska razstava, ki jo 
organizira trgovsko in proizvodno podjetje ERA Velenje te-
meljna organizacija združenega dela obrat kmetijstvo Šoštanj 
v sodelovanju s skladom za pospeševanje kmetijstva pri skup-
ščini občine Velenje in živinorejskim veterinarskim zavodom 
Celje. Pokrovitelj razstave bo skupščina občine Velenje. 
Pripravljalni odbor je na 

ljene živine. Kot je že to obi-
čaj na takšnih razstavah, bo-
do najvišje ocenjenima kra-
vama in telicama v lastni 
proizvodni ter v kooperaciji 
obesili okrog vratu častne 
zvonce. 

ponedeljkovem sestanku že 
podrobno pripravil program 
razstave, ki je posvečena 
dnevu živinorejcev Šaleške 
doline. Ob 8. uri bo na spo-
redu ocenjevanje živine. Uro 
zatem bo krenil skozi Šo-
štanj na razstavni prostor 
sprevod kmetijske mehani-
zacije, ob 10. uri bodo 
odprli razstavo, čemur bo 
sledila podelitev nagrad in 
diplom. Obiskovalci razstave 
v Šoštanju si bodo lahko 
ogledali 73 glav živine — 60 
plemenskih krav, 10 plemen-
skih telic in tri pitance, ki 
jih bo razstavilo 27 koope-
rantov in obrat kmetijstvo iz 
lastne proizvodnje. Posebna 
ocenjevalna komisija bo iz-
brala tri najboljše plemenske 
krave, tri najboljše plemen-
ske telice in dve najboljši 
kravji družini, katerih lastni-
ki bodo prejeli posebne na-
grade. Poleg tega bodo pode-
lili nagrade tudi tistim trem 
kooperantom, ki so v pre-
teklih treh letih oddali naj-
več mleka, trem za največ 
oddanih pitancev v minulih 
treh letih ter trem posamez-
nikom za najbolj kako-
vostno pridelano silažo v 
lanskem letu. Vsi razstav-
ljala bodo prejeli posebno 
priznanje za sodelovanje na 
razstavi in -katalog, v kate-
rem bo prikazan razvoj kme-
tijske dejavnosti v občini v 
preteklih nekaj letih. V kata-
logu bo tudi opis vse razstav-

IVAN BLAŽlC MARTIN PLETERŠEK 

To delo je več 
kot zaslužek 

Potem, ko se je ropot okrog hmeljske sušilnice v Amačah 
pri Velenju malo polegel, sem se vzpel po strmih stopnicah 
prav na vrh. Nad vasjo je že lebdela meglica, zvezde pa so že 
živahno mežikale izpod temnega neba. Seveda, dež je izpral 
ozračje, zato je bilo že tudi hladneje. Kljub temu je bilo v 
prostoru pred zgornjimi sušilnimi lesami vse polno košar s 
svežim hmeljem. 

Močan vonj po hmelju je 
za nekoga prijeten, za druge-
ga pa ne, ker povzroča gla-
vobol. Sušilničarji so mi po-
vedali, da. se tega navadijo 
tako kot kadilci tobaka in 
da ob letu komaj čakajo, da 
zakurijo in nasujejo prve lese 
dišečega hmelja. 

Martin PLETERŠEK (34) 

Popoldne seja delavskega sveta REK 

VELENJE, 20. septembra - Popoldne bo v sejni 
dvorani Skupščine občine Velenje IV. seja delavskega 
sveta Rudarsko elektroenergetskega kombinata Vele-
nje, na kateri bodo razpravljali o celovitem programu 
razvoja delovne organizacije ter o delovnem načrtu 
Rudarsko elektro energetskega kombinata Velenje in 
o njegovi polletni realizaciji. Razpravljali bodo še o 
statutu delovne organizacije, o poslovniku za delo 
organov upravljanja ter potrdili pogodbo o ustanovitvi 
Poslovnega združenja energetike SR Slovenije. Na seji 
bo podana še informacija o sprejemu samoupravnih 
sporazumov in drugih aktov v temeljnih organizacijah 
združenega dela. 

iz Arnač je kmetovalec, tudi 
sam goji hnelj. Pravi, da ima 
doma še nekaj pridnih rok, 
ki vodijo obiranje, po izmeni 
v sušilnici pa tudi sam poma-
ga. Sušilničar je že deset let 
in še ne misli kar kmalu pre-
pustiti dela komu drugemu. 

Ivan BLAŽlC (46) iz 
Arnač je rudar. Svoj letni 
oddih koristi kot sušilničar 
tako, daje vsak drugi dan po 
24 ur na delu. 

„Premalo nas je, zato mo-
ramo delati noč in dan. Za-
služek gotovo ni vse, vendar 
je treba najti kakšen dinar 
tudi poleg svojega rednega 
dela. Veselje imam do tega 
dela, zato bom poizkušal ta-
ko še naprej. Najtežje je go-
tovo ponoči, ker se na to-
plem rado dremlje, časa za 
to pa ni. Ko pa se začne svi-
tati, utrujenost kar mine." 

NA OBISKU DELEGACIJA 
IZ SOVJETSKE ZVEZE 

Prejšnji teden je obiskala 
Velenje delegacija sindikatov 
elektrocentral in elektro-
industrije iz Sovjetske zveze, 
ki sta jo sestavljala predsed-
nik beloruskega komiteja 
sindikata in član CK sindika-
ta Genadi Klimov in pred-
sednik sindikalnega komiteja 
moskovskega elektrozavoda 
ter član predsedstva CK sin-

dikata Mihail Kaimin. Prvi 
dan obiska sta si visoka go-
sta iz Sovjetske zveze ogle-
dala kulturne in zgodovinske 

, znamenitosti in obiskala 
vzgojnovarstveni zavod v Ve-
lenju, naslednji dan pa sta se 
sešla na pogovore s politi-
čnim aktivom rudarsko 
elektroenergetskega kombi-
nata Velenje-TOZD elek-
trarna Šoštanj. 

IZVRŠNI SVET 
SKUPŠČINE 
OBČINE 
VELENJE 

Objavlja 
izid 

natečaja 

za izdelavo osnutka 
emblema in zastave 

občine Velenje 

Pogoji natečaja so bili ob-
javljeni v dnevniku „Delo" ' 
dne 12. 8. 1974 ter tedniku 
„Naš čas" dne 23. 8. 1974. 
Rok predložitve ponudb je 
bil 10. 9. 1974. 

Posebna strokovna komisi-
ja, ki jo je imenoval izvršni 
svet, je pregledala 18 prispe-
lih ponudb in ugotovila, da 
predloženi-osnutki niso tak-
šni, da bi lahko postali sim-
bol občine Velenje. Zato je 
komisija sklenila, da se prva 
iti druga nagrada ne podeli. 

Tretjo nagrado v višini 
1.500,00 din je komisija do-
delila osnutku zdstave in 
emblema poslanega pod šifro 
17647 avtorja JANEZA 
PRAPROTNIKA, Kajuhova 
7, Domžale. 

Prispele ponudbe in ostale 
informacije v zvezi z razpi-
som natečaja lahko dobijo 
interesenti pri MARJANU 
MARINŠKU, dipl. prav., 
podpredsedniku izvršnega 
sveta SKUPŠČINE OBČINE 
VELENJE. 

Sovjetska delegacija v elektrarni. 

FRANC DREV 

Franc DREV (42), kme-
tovalec iz Arnač je tretji 
član sušilničarske ekipe. 
Kljub temu, da ima doma 
hmelj, vseeno najde čas za 
sušenje. Ko je hmelj zrel, je 
treba malo potrpeti. Domači 
ga prav lahko nadomestijo 
pri obiralcih, ko pa je prost 
pa še sam stopi mednje. 

..Sušilničar sem že 15 let, 
odkar stoji sušilnica. Tu po-
sušimo ves hmelj, ki ga pri-
peljejo iz Laz, Silove in 
Arnač. Dnevno posušimo 
precej več kot 1000 škafov 
hmelja. Za toliko škafov je 
treba kar krepko prijeti 
polne košare. Letos je hmelj 
zelo lep, samo količina je 
bolj revna. Zato je treba čim 
lepše posušiti, da bo vsaj ves 
lepo pripravljen za prodajo." 

JOŽE MIKLAVC 

O Poceni oz imnica 
pri Er i 

Trgovsko in proizvodno 
podjetje ERA Velenje je za-
čelo zadnjo soboto s proda-
jo ozimnice. Krompir, vrste 
cvetnik in igor, prodajajo po 
1,40 oz. 1,50 din za kilo-
gram, odvisno od področja, 
od koder ga dobijo. Tisti iz 
savinjske in mislinjske doline 
je dražji, iz ptujskega polja 
pa cenejši. Skupaj bo na 
voljo okrog 80 ton krom-
pirja za ozimnico. 

Za ozimnico bo ERA za-
gotovila tudi okrog 300 ton 
sadja. Jabolka iz lastne pro-
izvodnje prodajajo po 3 din 
oziroma 2,5 din za kilogram, 
drugo vrsto pa po 1,80 din 
za kilogram. 

Paprika za vlaganje pa ve-
lja, če jo kupite v vrečki, 
4,15 din za kilogram. 

• Seje delavskih 
svetov TOZD 
v Gorenju 

Od 23. do 30. septembra 
se bodo sešli na sejah delav-
ski sveti temeljnih organiza-
cij združenega dela in de-
lovne skupnosti skupnih 
služb. Na sejah bodo obrav-
navali in potrdili rezultate 
poslovanja temeljnih organi-' 
zacij združenega dela v le-
tošnjem prvem polletju, 
obravnavali in sprejeli bodo 
samoupravni sporazum o 
ustanovitvi samoupravne 
skupnosti za zaposlovanje, 
nadalje bodo obravnavali in 
sprejeli spremembe in dopol-
nitve samoupravnega spora-
zuma o ureditvi medseboj-
nih razmerij delavcev in o 
sklicu zbora delavcev, obrav-
navali in sprejeli pa bodo tu-
di samoupravni sporazum o 
štipendiranju učencev in di-
jakov ter samoupravni spora-
zum o ustanovitvi samo-
upravne interesne stanovanj-
ske skupnosti občine Ve-
lenje. 

S ČAS 5 
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NOVA VELEBLAGOVNICA V SLOVENJ GRADCU SPREJELA 
PRVE KUPCE 

Velika pridobitev 
Poročali smo že, da so prejšnji torek, 10. septembra, v 

Slovenj Gradec izročili svojemu namenu novo veleblagovnico 
ljubljanske N A M A , temeljne organizacije združenega dela 
Slovenj Gradec. 

• Kazalci 
gospodarskega 
razvoja 

Organizacije združenega dela 
iz občine Slovenj Gradec so v 
prvem letošnjem polletju, v pri-
merjavi z enakim razdobjem pre-
teklega leta, povečale celotni do-
hodek za 46%, dohodek za 
54 %, ostanek dohodka za 
116%, število zaposlenih pa za 
9 %. Podatki zgovorno pričajo o 
nadaljnji pospešeni rasti gospo-
darstva v Mislinjski dolini. Se po-
sebej razveseljivo je, da so To-
varna kovanih izdelkov Gorenje 
- Fecro, Tovarna oblazinjenega 
pohištva „Nova oprema" in To-
varna meril TRISO povečale do-
hodek. 

Težave so predvsem zaradi po-
slabšane plačilne sposobnosti in 
naraščanja zalog. Terjatve kup-
cev so se v letu dni povečale za 
75 % in bodo morali v temeljnih 
organizacijah združenega dela 
nameniti večjo pozornost porav-
navanju obveznosti kupcev. Za-
skrbljujoče je tudi naraščanje za-
log, saj so večj? za 113%, tudi 
na račjin razširitve obsega poslo-
vanja pri tovarni Gorenje -
Fecro in v Gozdarstvu in lesni 
industriji Slovenj Gradec. Kar za 
330 % pa so se ob polletju 1974 
povečale zaloge pri Gradbenem 
podjetju Slovenj Gradec. 

• Podružnična 
knjižnica 
v šmartnem pri 
Slovenj Gradcu 

Zadnji petek, 13. septembra, 
so s priložnostno slovesnostjo 
odprli v prostorih mladinskega 
kluba v Domu družbenih organi-
zacij v Smartnem pri Slovenj 
Gradcu podružnico knjižnice 
„Ksaver Meško" iz Slovenj 
Gradca. 

Ureditev te podružnične knji-
žnice je podprla Temeljna kul-
turna skupnost Slovenj Gradec z 
namenom, da bi knjigo kar naj-
bolj približali občanom, zlasti še 
mladim. Podružnična knjižnica 
„Ksaver Meško" v Šmartnem pri 
Slovenj Gradcu ima zdaj nekaj ' 
nad 700 knjig, izbor pa bodo še 
dopolnili. Za zdaj si bo mogoče 
izposojevati knjige ob nedeljah, 
in sicer med 8. in 10. uro. 

Na slovesnosti ob odprtju po-
družnice Knjižnice „Ksaver Me-
ško" v Šmartnem pri Slovenj 
Gradcu sta spregovorila Marija 
Vončina in profesor Tone Turi-' 
čnik. 

# Gobarski piknik 
pod Kremžarico 

V soboto, 21. septembra, bo 
pri koči na Kremžarjevem vrhu 
na Zahodnem Pohorju gobarski 
piknik. Začel se bo ob 18,00, or-
ganizatorji pa obljubljajo zraven 

specialitet it gob tudi druge do-
brote, med drugim domače koli-
ne. 

Sklicana 
seja zborov 

V torek, 24. septembra, bo v 
sejni dvorani Skupščine občine 
Slovenj gradeč 1. seja ZBORA 
ZDRUŽENEGA DELA IN 
DRUŽBENO POLITIČNEGA 
ZBORA SKUPŠČINE OBČINE 
SLOVENJ GRADEC. 

Na seji bodo 
- obravnavali gospodarske re-

zultate v 1. polletju 1974 v obči-
ni Slovenj Gradec, 

- obravnavali /in ocenili inte-
gracijske procese v občini, 

- obravnavali in sprejeli druž-
beni dogovor o osnovah in meri-
lih za določanje osebnih do-
hodkov in drugih osebnih pre-
jemkov voljenih in imenovanih 
funkcionarjev v pravosodju, 

- obravnavali in sprejeli 
odlok o dostavljanju samouprav-
nih splošnih aktov organizacij 
združenega dela Občinski skup-
ščini Slovenj Gradec, 

y - obravnavali in sprejeli 
odlok o tem, kaj se šteje za inve-
sticijsko vzdrževanje, revitaliza-
cijo, tekoče vzdrževanje, uprav-
ljanje in obratovanje stanovanj-
skih hiš, 

- obravnavali predloge komi-
sije za volitve in imenovanja ter 
kadrovska vprašanja, ter 

- poslušali delegatska vpra-
šanja. 

Direktor ljubljanskega Trgov-
skega podjetja NAMA, Avgust 
Jereb, je orisal prizadevanja de-
lovne skupnosti za moderniza-
cijo prodajaln v Ljubljani, še po-
sebej pa hotenja, da odprejo po-
slovalnice tudi zunaj našega glav-
nega mesta. Rezultat teh priza-
devanj so nove blagovnice oziro-
ma veleblagovnice v Škofji Loki 
(ki so jo morali medtem že pove-
čati), Kočevju in Velenju ter na-
posled tudi v Slovenj Gradcu. 
Avgust Jereb je ob tem naglasil, 
da je NAMA eno od redkih 
ljubljanskih trgovskih organiza-
cij, ki je začelo graditi trgovske 
hiše tudi v drugih krajih Sloveni-
je. 

Predsednik Izvršnega sveta 
Skupščine občine Slovenj Gra-
dec, dipl. inž. Peter Planinšec, ki 
je predal svojemu namenu novo 
Veleblagovnico NAMA, je ofisal 
bogato trgovsko zgodovino Mi-
slinjske doline ter prizadevanja 
za pospešeni razvoj blagovnega 
prometa, saj se trgovina v zad-
njih letih ni razvijala tako, kot 
so želeli, občani. 

Novo V '«.blagovnico NAMA 
je zgradi' venska temeljna 
organizacija združenega dela 
ljubljanskega Gradisa s sodelo-
vanjem več kooperantov, ima 
2.800 m2 bruto površin in 2.000 
prodajnih površin. Blagovnica 
ima štiri etaže, v prvi etaži je sa-
mopostrežna trgovina, v četrti 
pa sodobna restavracija z veliko 
teraso. Tako je Veleblagovnica 
NAMA v Slovenj Gradcu, prva v 
Mislinjski dolini in na Koro-
škem, resnično velika pridobi-
tev. To so potrdili tudi kupci, ki 
so že takoj po odprtju v velikem 
številu prišli po prvih nakupih. 

Ocena inte-
gracijskih gibanj 
Na eni zadnjih sej je Izvršni svet Skupščine občine 

Slovenj Gradec ocenjeval tudi procese sodelovanja in 
povezovanja delovnih organizacij v občini Slovenj Gra-
dec. Ugotovili so, da so na uspešno gospodarjenje v 
zadnjem razdobju vplivali tudi že opravljeni procesi 
povezovanja. Nekateri že začeti procesi povezovanja 
pa še niso do kraja uveljavljeni. 

Skupščina občine Slovenj Gradec naj bi zato skienila: 
Industrija delovnih zaščitnih sredstev Prevent mora sporo-

čiti, zakaj delovna organizacija, kljub referendumu, še ni te-
meljna organizacija združenega dela v okviru celjskega Topra. 

Kolinska naj "pojasni, zakaj še ni stekla nova proizvodnja, 
predloži pa naj tudi program II. faze razvoja. 

Obratno podjetje Instalater Prevalje do zdaj še ni uveljavilo 
programa naložb v obratu Slovenj Gradec. Zakaj, nihče ne 
ve? 

Lekarna Slovenj Gradec naj bi preučila možnosti za pove-
zavo s podobnimi ustanovami v koroški regiji in možnosti za 
združitev. 

Ker Gostinsko podjetje Pohorje nima pogojev za realizacijo 
prepotrebnih investicijskih programov naj preuči možnosti za 
vključitev v GLIS Slovenj Gradec. 

Medobčinski svet ZK za Koroško in Svet koroških občin 
naj bi ponovno preučila povezovanje gozdarstva in kmetijstva 
na Koroškem in poiskala tako obliko, da bi prišlo do poveza-
nosti teh dveh gospodarskih dejavnosti v celotni regiji. 

Predlog stališč 
in sklepov o gospodarjenju 

Izvršni svet Skupščine občine Slovenj Gradec predlaga delegatom 
zbora združenega dela in družbeno političnega zbora Skupščine obči-
ne Slovenj Gradec, da bi na seji 24. septembra, po obravnavi pollet-
nih rezultatov gospodarjenja organizacij združenega dela iz Mislinjske 
doline, sprejela naslednja stališča in sklepe: 

1. Skupščina občine ugotav-
lja, da so rezultati poslovanja or-
ganizacij združenega dela v 
prvem polletju ugodni in doka-
zujejo, da se reproduktivna spo-
dobnost gospodarstva v občini 
nenehno krepi. Vendar pa polo-
žaj ni takšen, da bi lahko postali 
nekritični in, pretirano zado-
voljni 

2. Opazno je hitro naraščanje 
stroškov poslovanja, kar terja od 
vseh samoupravnih organov in 
družbeno političnih organizacij 
odkrivanje notranjih rezerv in 
njihovo uresničitev. Ukrepi za 
večanje produktivnosti dela in 
racionalnejše poslovanje morajo 
postati sestavni del širše družbe-
ne akcije. 

3. Zaskrbljujoč je velik porast 
terjatev do kupcev, kar že bistve-

no vpliva na plačilno sposobnost 
vseh organizacij združenega dela 
v občini. 

4. Intenzivnost vlaganj v 
osnovna in obratna sredstva, nji-
hova optimalna izkoriščenost je 
v veliki meri odvisna od kadrov-
ske strukture zaposlenih. Dolgo-
ročnemu načrtovanju kadrov, 
izobraževanju zaposlenih in šti-
pendijski politiki je treba zato 
nameniti večjo pozornost. 

5. Skupščina občine ugotav-
lja, da ob velikih integracijskih 
procesih v državi, zlasti v po-
hištveni industriji, prihaja do za-
piranja tržišča znotraj posamez-
nih republik, kar je v nasprotju z 
določbami ustave in zakonov o 
enotnem jugoslovanskem trži-
šču. 

6. Ob porastu cen reproduk-
cijskega materiala iz uvoza osta-

jajo carinske stopnje in prometni 
davek nespremenjeni. Zvezni 
organi bi morali, kot meni Iz-
vršni svet Skupščine občine Slo-
venj Gradec, znižati carinske 
stopnje in prometni davek. Tako 
organizacijam združenega dela 
ne bi bilo treba zviševati cen v 
tolikšni meri, kot jih zdaj. 

7. Pri novih naložbah je treba 
upoštevati, da je vse več težav 
okrog pravočasne in zadostne 
oskrbe predelovalne industrije s 
surovinami, saj se bazična indu-
strija čedalje bolj usmerja tudi 
na predelavo. 

8. Še večji poudarek je treba 
nameniti v prihodnje samouprav-
nemu planiranju. Kratkoročne 
in srednjeročne razvojne progra-
me morajo potrditi delovni 
ljudje v temeljnih organizacijah 
združenega dela. Doslednost ta-
ke prakse je treba uveljaviti pri 
sprejemu razvojnega programa 
občine za razdobje 1976 - 1980 
ter pri sprejemu razvojnih na-
črtov temeljnih organizacij zdru-
ženega dela. 

hotel paka 

Gostinsko podjetje 
PAKA Velenje 

Obvešča In priporoča 

Priporočamo vam, da obiičete restavracijo 
»JEZERO«, kjer vonTvsok dan nudimo sve-
že postrvi. 
Ob dobro pripravljeni ribi in dobri kapljici 
igra glasba za ples in prijetno razvedrilo. 
Partija Milil GOtFA za vas, vaio družino Hi 
prijatelje. 
V hotelu »PAKA« pa si privoSčite urico keg-
ljanja. * 
Bar je zaradi adaptacije ta mesec zaprt. 

i« 

a 

KOZMETIČNO - FRIZERSKI SALON J R I S ' 
VELENJE 

vam nudi frizersko-kozmetične usluge. Brezplačno vam daje 
nasvete o uporabi utrjevalca za nohte „ N O H T I N " , ter LO-
SION EXTR A 2000, ki se uporablja proti mozoljem 

JO 
sodobnost 
in 
tradicija 

s d & i e d e l -YU- h; 
montažni dimniki z gibljivo — kislinoodporno — ognjeobstojno Samotno cei 

P R b I Z V A J A G R A D N J A Ž A L E C 

GIP 
»VEGRAD« 
Velenje 

Gradi stanovanja za trg v Velenju 
Ljubfjani in Beogradu 

Izvaja industrijske objekte in ostale 
objekte visokogradenj 

Projektira vse objekte visokogradenj 
V K« 

Izdeluje in montira betonske 
montažne konstrukcije 

t lastnimi obrati izvaja 
slikopleskarska, tlakarska 
in keramična dela 

Vse informacije dobite 
v komercialni službi tel. 85-250 
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KINO 
P e t e k , 2 0 . 9 . o b 1 7 . 3 0 ameri-

ško italijanski v e s t e m T R I J E 
D O L A R J I S E J E J O S M R T . Re-
Bja: Irving Jacobs . Igrajo: 
Charles S o u t h w o o d , J o h n He-
iton, Juhjan Meteos , A l ida 
Chelli 

S o b o t a , 2 1 . 9 . o b 1 7 . 3 0 in 
9 . 3 0 ameriško italijanski ve-
iern T R I J E D O L A R J I S E J E J O 

R T 
Nede l ja , 22 . 9 . o b 1 7 . 3 0 in 

9 . 3 0 amer i ško ital i janski ve-
fern T R I J E D O L A R J I S E J E J O 

l iRT 
T o r e k , 2 4 . 9 . o b 1 7 . 3 0 in 

>.30 ameriška barvna k o m e -
a L J U B I M S V O J O Ž E N O . 
Sžija: Mel Stuart . Igrajo: 

l l iot G o u l d , Brenda Vaccaro , 
ngel T o m p k i n s 
Sreda , 2 5 . 9 . o b 1 7 . 3 0 in 

P .30 ameriška k o m e d i j a N A Š I 
D I T E L J I . Režija: Boris lav 

irlijev. Igrajo: S t a n Laurel , 
ver Hardey , J a m e s Finlay-

Č e t r t e k , 2 6 . 9 . o b 1 7 . 3 0 
leriška k o m e d i j a N A Š I RO-

ITELJI 
Petek, 2 7 . 9 . o b 1 7 . 3 0 ame-

ški -barvni film 8 7 . POLICIJ-
•CA P O S T A J A . Režija: R i č a r d 

Kola . Igrajo: Bert Rejnojds , 
D ž e k V e s t o n , Jul Briner, Rake l 
V e l č , T o m Sker i t 

S o b o t a , 2 8 . 9 . o b 1 7 . 3 0 in 
1 9 . 3 0 ameriški barvni f i lm 8 7 . 
P O L I C I J S K A P O S T A J A 

Nede l ja , 2 9 . 9 . o b 1 7 . 3 0 in 
1 9 . 3 0 : ameriški barvni film 8 7 . 
P O L I C I J S K A P O S T A J A 

K O N O G L E D A L I Š Č E V E L E -
N J E 

Petek , 2 7 . 9 . o b 2 0 uri Jugo-
s lovanski barvni film C V E T J E 
V J E S E N I . Reži ja: Matjaž 
K l o p č i č . Igrajo: Mi lena Zupan-
č i č , Po lde B i b i č , Duša P o č k a j , 
Bert Sot lar , Dare Ulaga, Š t e f k a 
D r o l č e v a 

P o n e d e l j e k , 2 3 . 9 . o b 2 0 uri 
ameriška barvna k o m e d i j a LJU-
BIM S V O J O Ž E N O , Reži ja: 
Mel Stuart . Igrajo: El l iot 
G o u l d , Brenda V a c c a r o , Ange l 
T o m p k i n s 

Vabilo 
Vabimo na ustanovni cbčni 
zbor teniškega kluba Šport-
nega društva Velenje, ki bo v 
prostorih restavracije NA-
MA, dne 23. 9. 1974 ob 19. 
uri. 
Vabimo vse ljubitelje tenisa! 

Iniciativni odbor 
Športnega društva 

Velenje 

Najlepše vrtnice—mnogo-
cvetnice (polijante): L I L L Y 
M A R L E E N E U R O P E A N A , 
S A T C H M O , P O N D E R O S A , 
M A R L E N A , P A P R I K A , 
EDELVVEISS in druge sorte 
dobite po 1. novembru v Je-
lenovi drevesnici v Šentilju. 
Zeml jo zanje pripravite že 
zdaj. 

Pridite 
po ozimnico 

Obrat kmetijstvo Trgovskega in proizvodnega podjetja 
i R A Velenje ima iz svoje lastne proizvodnje na razpolago 
abo lka za ozimnico. Jabolka je pridelal v svojih plantažnih 
u s a d i h v Velenju in na T u m u pri Velenju. 

N a razpolago bodo sorte jonatan, zlati in rdeči delišes, 
oivopecelj, carjevič, boskop, mošancelj, zlata parmena in 
lobovec. Cena navedenih sort bo z ozirom na kvaliteto od 
1,30 — 3 , 0 0 din, za jabolka za predelavo pa 0 , 8 0 din. 
Jabolka nižje kvalitete in jabolka za predelavo boste imeli 
možnost nabirati tudi sami, seveda bodo zato cene ustrezno 

j-bite si ozimnico č im bližje! Tokrat vam je dana 
možnost, da kar v domačem kraju, kajt i takšna jabolka bodo 

ojnejša, ker ne bodo prevažana, razen tega pa so jabolka 
na na štajerskih tleh odlične arome. 

Sorte, k i so na razpolago, so iz najnovejšega sadnega iz-
bora, poleg tega pa vam, kot vidite, nudimo tudi stare kvali-
tetne sorte. 

Da se boste lažje odločili , kaj si boste nabavili za ozimni-
co, si oglejte jabolka od 20. septembra dalje v skladišču na 
T u m u pri velenjskem jezeru in v zadružnem domu v Velenju. 

E R A V E L E N J E 
Obrat kmetijstvo Šoštanj 

Točki v gosteh 
N o g o m e t a š i Šmartnega so 

osvoj i l i že tretji par t o č k . G o -
stovali s o v B a k o v c i h in p o iz-
r e d n o d r a m a t i č n i igri premagal i 
d o m a č i n e z 2 : 1. Z a č e t e k sre-
čanja j e pripadal g o s t o m , saj j e 
V i z o v i š e k že v 7 m i n u t i dosege l 
vodi ln i z a d e t e k . D o k o n c a prve-
ga de la j e bi la igra precej enako-
vredna, drugi del pa j e p o t e k a l v 
z n a m e n j u terenske p r e m o č i do-
m a č i n o v . Kljub t e m u se j e Vi-
zov i šek v 7 7 . m i n u t i iz e n e g a 
p r o t i n a p a d o v še enkra t vpisal v 

l i s to s tre lcev in s t e m S m a r t n u 
zagotov i l t o č k i . N e k a j m i n u t 
pred k o n c e m je d o m a č i n o m p o 
m n o g i h p r i l o ž n o s t i h le u s p e l o 
d o s e č i č a s t e n z a d e t e k , 

Najbol jša igralca pri Šmart -
n e m sta b i la P o d g o r š e k Franc in 
Žal ig . Z a Š m a r t n o so igrali: 
P o d g o r š e k III, P o k l e k a , N a p o t -
nik, Podgoršek II, P o d g o r š e k I, 
K o m p a n , Žal ig , Hribernik, Vi-
zov i šek , Prašnikar, B e n e t e k 
( M a n d e l c , Podvratn ik) . 

J. K R A J N C ' 

NEOPREMLJENO SOBO v. Vele-
nju išče tričlanska družina za 1 leto. 
Cenjene ponudbe na uredništvo lista 
pod šifro „1 le to" . 

NEOPREMLJENO SOBO išče 
samski moški v Velenju ali bližnji 
okolici. Ponudbe pošljite na uredni-
štvo lista pod šifro „Izredni štu-
dent" 

KUPIM 
Vseljivo ali nedograjeno hišo ali 

parcelo v Velenju kupim. Informa-
cije na tel. 86 351. 

-IZGUBLJENO 
V okolici Šoštanja ali Velenja se 

je izgubil velik črn pes (nemški 
ovčar). Sliši na ime Runo. Kdor bi o 
njem kaj vedel, naj proti nagradi 
sporoči na naslov: Zdravko Bizjak, 
Zagrad 40, Celje. 

PREKLIC 
Preklicujem hranilno knjižico hra-

nilnice ERA Velenje št. 842 na ime 
Kuzman Ivan, Podkraj 4, Velenje. 

Poroz Rudarja 
V tretjem kolu VCNL so Velenjčani igrali v Mariboru proti 

Braniku. Tudi v tem srečanju napadalci niso znali spraviti žoge v 
mrežo. V treh tekmah so dosegli le en zadetek. Tokrat je bila slaba 
tudi obramba in tako je Branik slavil gladko zmago z rezultatom 3 : 
0. • 

Z dosedanjo igro Velenjčanom slabo kaže v njihovih željah za 
boljše mesto na lestvici. 

Velenjčani drugi 
Atletski delavci iz Raven na Koroškem so bili prireditelji kriterija 

mest II. skupine. Sodelovalo je 7 moških in 5 ženskih mestnih 
reprezentanc. Med moškimi ekipami, kjer so nastopili tudi 
Velenjčani, so ti dosegli ekipno drugo mesto za atleti iz Ptuja. 

Med posamezniki so boljša mesta dosegli: 
Prvo mesto sta osvojila Z. Hižar v teku na 1500 m 4:13,7 in E. 

Hojan v teku na 3000 m 8:46,6; 
V teku tja 400 m je bil Obal drugi 53,1; Krofi 2. mesto v skoku v 

daljavo 61 O m Rošer v metu kopja 48,09. V štafeti 4 x 100 m so bili 
Velenjčani tretji z rezultatom 47,8. 

Vrstni red ekip moški: 1. Ptuj, 2. Velenje, 3. Kranj. 

• Kotalkarji na republiškem in državnem 
prvenstvu 

Velenjski kotalkarji so z mlado ekipo nastopili na nedavnem 
republiškem in državnem prvenstvu v Celju. 

Na republiškem prvenstvu so prvo mesto osvojili: v skupini D za 
pionirje Rado Berlak, pri članicah Mateja Štajner in v članskih parih 
Jurčič- Štajner. 

V tekmovanju za državno prvenstvo so Velenjčani ysvojili eno 
prvo mesto Jurčič-Štajner v parih in tri tretja mesta - Zlatko 
Slemejnšek pri mladincih, Milan Jurčič med člani in Mateja Štajner 
med članicami. Mladinska dvojica Zlatko Slemenšek in Renata 
Ferenčak pa sta osvojila srebrno kolajno. 

Rezultati republiškega prvenstva: 
PIONIRKE - C: 1. Tavčar Karin (Olimpija) 71,9, 6. Krajšek Spela 

(Velenje) 57,8 N 

PIONIRKE - B: 1. Vrečar Mojca (Olimpija) 150,53, 5. Pukl Lidija 
(Velenje) 119,1, 6. Krajšek Edita (Velenje) 117,1 

PIONIRJI - D: 1. Berlak Rado (Velenje) 114,0 
PIONIRKE - D: 1. Jurgan Romana (Trbovlje) 123,0, 2. Spindler 

Metka (Velenje) 113,2, 9. Cvet Melita (Velenje) 68,1 
MLADINCI: 1. Sedej Tcri (Olimpija) 351,9, 2. Slemenšek Zlatko 

(Velenje) 306,0 
MLADINKE: 1. Jerman Barbara (Olimpija) 447,0, 3. Goršek 

Tatjana (Velenje) 380,4, 4. Dobovičnik Silva (Velenje) 332,7, 6. 
Suzič Jasna (Velenje) 321,3 

ČLANI: 1. K rušeč Matjaž (Olimpija) 633,1, 2. Jurčič Milan 
(Velenje) 607,8 

ČLANICE: 1. Štajner Mateja (Velenje) 598,2 
MLADINSKI PARI: 1. Grošelj-Grošelj (Trbovlje) 35,6, 2. 

Ferenčak- Slemenšek (Velenje) 32,2 
ČLANSKI PAR: l. Stajner-Jurčič (Velenje) 43,0 

Slovenj Gradec 
premagal Šoštanj 

V š tajerskenj derbiju so bili 
boljš i S lovenjgradčan i in prema-
gali Š o š t a n j č a n e z r e z u l t a t o m 
1 8 : 1 6 ( 1 0 : 9 ) . 

V z a č e t k u so p o v e d l i d o m a -
č i n i kar s 6 : 0 . S o š t a n j č a n i pa 
so n a t o rezultat zn iža l i , t a k o d a 
j e bi l rezultat prvega de la igre 
1 0 : 9 . 

V nadaljevanju s o gostje iz 
Šoš tanja dvakrat rezul tat izena-

čil i 11 : 11 in 1 4 : 14 . V zad-
njih o d l o č i l n i h t r e n u t k i h igre 
p a s o ime l i v e č zbranos t i in sre-
č e d o m a č i n i i n t a k o osvoj i l i dve 
p o m e m b n i t o č k i v borbi za vo-
d e č i p o l o ž a j n a lestvic i . _ 

N a j v e č g o l o v so doseg l i za SI. 
Gradec: P o t u š e k 6 , Pogorev-
č n i k in Pori p o 5 ; za Šoš tanj p a 
K o m p a n 7 in S k o r n š e k 6 . 

Lestv ica p o 4 . k o l u : 

Tretji poraz Velenjčank 
Rokometašice Velenja so v tretjem kolu prvenstva II. zvezne rokometne 

lige igrale tekmo v Mostarju prpti Lokomotivi. Domačinke so bile boljše in 
zmagale z rezultatom 20 : 16 (10 : 8). 

Velenjčanke so v tem srečanju igrale dobro, saj so dosegle kar 16 
zadetkov. Najboljša je bila ponovno Jerina, ki je dosegla 8 golov, Urankar 3, 
Vrdoljak in Zavolovšek po 2 fer Leskošek enega. 

Na lestvici II. zvezne ženske lige vodi Lokomotiva s 5. točkami. 
Velenjčanke pa so z ekipo TRIKO še brez točk. 

V soboto ob 19. uri bodo igrale z ekipo TVIN na igrišču v Športnem 
parku ob jezeru. 

• Elektro nabira točke 
Košarkarji Elektre", ki so v jesenskem' delu le redkokdaj premagali svoje 

tekmece, igrajo v spomladanskem delu zelo dobro in so že večkrat 
presenetili svoje nasprotnike. 

V 15. kolu so v telovadnici solidarnosti premagali košarkarje Postojne z 
'rezultatom 81 : 75 (48 : 41). Kot že na vseh dosedanjih tekmah so se tokrat 
ponovno izkazali Polovšak, Kristan in Koren. 

Elektra je na lestvici sedma z 12 točkami, vodijo košarkarji iz Prul 
(Ljubljana), ki imajo 24 točk. 

GIP 
»VEGRAD« 
Velenje 

RAZPISUJE P R O S T A D E L O V N A M E S T A 

1. R A Z V O J N I T E H N O L O G 
2. T R I K A L K U L A N T E 
3. T E H N O L O G A 
4. D V A O B R A Č U N S K A T E H N I K A 
5. D V A O B R A T N A E L E K T R I K A R J A 

Pogoji: 
1. Diplomiran gradbeni inženir in pet let strokovne prakse. 
2. in 3. Srednja gradbena šola, in tri leta strokovne prakse. 
4. Srednja gradbena šola, lahko začetnik. 
5. Poklicna šola, K V ali V K elektrikar in dve leti prakse. 

Za vsa delovna mesta je obvezno poizkusno delo, osebni 
dohodek *v skladu s samoupravnim sporazumom o delitvi 
O D . Prošnje sprejema kadrovska služba podjetja (Prešernova 
9 / a ) 20 dni po izidu razpisa. 

Z V E Z A Š O F E R J E V I N A V T O M E H A N I K O V 
Velenje 

prireja 

T E Č A J Z A P O K L I C N E V O Z N I K E M O T O R N I H V O Z I L 
Z A P R I D O B I T E V K V A L I F I K A C I J E 

Vpisujemo v prostorih združenja pri vratarju na starem 
rudniku, dne 23. , 27. in 30. septembra letos od X l . do 18. 
ure. 

Srečno!. 

P L E S N I Š P O R T N I K L U B V E L E N J E 

Vpisuje nove člane 
1. V Z A Č E T N O S K U P I N O Š P O R T N I H P L E S N I H P A R O V 

Pogoj: končan vsaj začetni plesni tečaj ali sodelovanje v 
plesnih skupinah v osnovnih šolah 

2. V P I O N I R S K O S K U P I N O ' 
Pogoj: starost od 8—14 let 

Treninge bosta vodila Drago in Verena Šulek, večkratna 
državna rvaka v športnem plesu, 
državna prvaka v športnem plesu. 
Vpis: od 20. do 30. septembra od 18. do 20. ure v telovadni-
ci poklicnih šol RŠC Velenje. • 
Informacije: tel. 8 6 - 0 0 2 

Z A H V A L A 

K o l e k t i v u T G O „ G o r e n j e " Ve len je se i skreno zahval jujem 
za i z k a z a n o sožal je in p o m o č , ici s e m je bil d e l e ž e n o b 
smrti h č e r k i c e V a l e n t i n e . 

J O Ž E POKOS 

Z A H V A L A 

Ob b o l e č i i zgub i dragega m o ž a , o č e t a in starega o č e t a 

Matije Koširja 
se i skreno zahva l ju jemo vsem, ki so ga p o s p r e m i l i n a nje-
gov i zadnji p o t i ter m u darovali vence in cvet je . P o s e b n a 
zahvala velja z d r a v n i k o m , g o v o r n i k u za ganljive pos lovi l -
n e b e s e d e , čas t . d u h o v š č i n i , p e v c e m , rudarski godb i in 
so sedom. , 

Žalujoči: žena Veronika, hčerka Marica, vnukinja 
Alenka in ostalo sorodstvo 

idništvo in uprava Velenje, T i tov trg 2, p. p. 89 , telefon ( 0 6 3 ) 8 5 - 0 8 7 - Glavni in odgovorni 
b i k L juban Naraks - Redakcija Liza Podpečan-Kuhar , Stane V o v k , Rudi Ževart in Stane Žu la -
n i č n i urednik: Franci Mazovec - Časnik je kot štirinajstdnevnik „Šaleški rudar" izhajal do 1. 
• " j a 1 9 7 3 - Zdaj pa izide vsak petek - Cena je 2 dinarja - Letna naročnina je 72 dinarjev: - Za 

inozemstvo 120 din - Tekoč i račun št. 5 2 8 0 - 6 7 8 - 5 5 2 6 3 pri S D K Velenje - Rokopisov in fotografij 
ne vračamo - Tisk ZP L D L J U D S K A P R A V I C A - Grafična priprava Č Z P Dolenjski list Novo mesto 
- Po mnenju sekretariata za informacije IS SRS (št. 4 2 1 - 1 / 7 2 od 18. 2. 1974) se za N A Š Č A S ne 
plačuje temeljni davek od prometa proizvodov. 
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95 LET MARIJE MEZEJ 

Najstarejša občanka 
Marija Mezel iz Topolšice je najstarejša občanka v velenjski občini. 

19. avgusta je slavila že 95. rojstni dan. Nekaj dni po njenem 
rojstnem dnevu sem se odpravil v Topolšico. Iskal in iskal sem hišo s 
številko 167, vendar je sploh nisem našel. Zato sem na pomoč 
poklical prvega domačina, ki sem.ga srečal. 

„Marija Mezel . . . najstarejša ženska v občini? Kar tukajle pojdite 
naravnost-. Ko boste prišli na cesto pri kapeli, še malo v hrib in pri 
njej boste. 

Kar precej zasopihan sem prispel do kapele ob novi cesti, v kateri 
so prebivalci Loma pustili precelj žuljev preden so jo naredili. Še 
enkrat sem vprašal. Tokrat pri hiši pod cesto v bližini kapele. „Še 
malo boste morali v hrib," se je glasil odgovor. Po nekaj minutah hoje 
po ozki poti, ki je bila komaj vidna med visoko otavo, sem med 
drevjem zagledal staro hišo. Komaj sem se malce približal hiši me je 
že sprejel močan pasji lajež. Pes se je s takšno silovitostjo zaganjal 
proti meni, da sem se že bal, da veriga ne bo vzdržala. Napravil sem 
velik ovinek, da bi se vendarle približal vratom in ugotovil, če sem 
prišel prav. Tedaj pa sem zaslišal ženski glas: „Kdo pa je? " 

Iz hiše je prišla naša jubilantka, sem sprva mislil in si dejal, daje za 
svoja leta še zelo gibčna. „Psa imata pa zelo hudega," sem jo ogovoril 
in ji povedal, kdo sem in zakaj sem prišel. 

„Ja, tako sami živiva in ponoči naju je strah. Pa naju čuva . . . Kar 
noter pojdite," je dejala in povedala, da je Angela Mikuž. Marijina 
sestra. ^ 

Ko sva šla skozi vežo, se je spet oglasil glas: „Kdo pa je? " Tokrat 
iz kuhinje. 

„Novinar," ji je odvrnila Angela., 
„Slikal bi te rad." 
„Potem mi pa daj .tazelen fajcev', da bom lepše izgledala." 
Angela ji je zavezala lepo zeleno naglavno ruto, Marija pa je vzela 

palici ter počasi odšla ven na dvorišče. 

Marija Mezel in njena sestra Angela Mikuž 
..Neprestano jo moram priganjati, da malo hodi; da ne bo čisto 

zastala," je dejala Angela, medtem ko je Marija počasi in pazljivo 
stopala skozi kuhinjo in vežo na dvorišče. Takoj ko smo se vrnili 
nazaj v čedno urejeno kuhinjo, je Marija dejala Angeli: „Čuj, zdaj mi 
pa le daj kruha." Kruh je .namakala' v sladkor in govorila. „Zelo rada 
imam .frišen' domač kruh. Še zlasti, če je zelo kipjen. Štruc pa ne 
maram. So preveč trde, jaz pa sem že petnajst let brez zob." 

- Kako pa kaj preživljate dneve, sem jo vprašal. 
„ZeIo rada bere,"* je dejala Angela. Svojih očal nima, zato si 

sposoja moje. Potem mi pripoveduje vse, o čemer je prebrala. Zelo 
radi bi dobili nova očala. Pa se ne upam sama v Velenje spustiti. V 
Velenju sploh ničesar ne najdem," je potožila Angela, ki se bliža že 
sedemdesetemu letu. 

Z Marijo in Angelo živi tudi njun sorodnik - sedemnajstleten fant. 
»Zaposlen je v Gorenju. Skoraj nikoli ga ni doma. Prihaja le spat. Rad 
hodi lepo in čisto oblečen, jaz pa ne moreč več toliko delati. Še za 
naju komaj skrbim. Le kaj bo z n a m a . . . ? " Angela je za hip 
umolknila, nato pa spet nadaljevala. „Rada ga imam, saj je od mladih 
nog tukaj. Pa tudi on me ima zelo rad. Saj jc rekel, da ne gre od 
mene, dokler bom živa." 

„Angela ni najboljšega zdravja. Spomin jo zapušča, odkar je pred 
dvema letoma padla z drevesa. Vse slabše jc z njo," je čez čas dejala 
Marija. 

Kako pa je z vašim zdravjem? 
„Jemati moram teblte za srce. Injekcijj se pa bojim, ker mislim, da 

bom po njih takoj zaspala." 
..Tablete mora stalno jemati," je pristavila Angela. Hudo je zanje. 

Zdravnik je rekel, da jih mora imeti, v lekarni pa jih ne dajo vedno 
brez recepta. Jaz pa tudi ne morem čakati cele dopoldncve na recept 
in jo samo pustiti doma. Saj se sama ne more ne sleči niti obleči. 
Tudi če gre na stranišče moram z njo." 

Poročili se niste nikoli, sem se spet obrnil k Mariji. 
„Sem, sem. Vendar že zelo stara, ri 47. Ko sem bila mlada, ni bilo 

nobenega zame. Malo sem bila tudi izbirčna. Pozneje pa sem dobila 
takšnega, kije imel le streho nad glavo." 

Mariji mladost ni bila z rožicami posuta. V družini je bilo devet 
otrok, zato ni čudno, če je morala že z,devetimi leti v svet. Najprej je 
bila varuška, potem pastirica in tako naprej. Služila je celih 34 let. 

Ste imeli kaj otrok? 
„To pa ne. Sem se prepozno poročila . . . Navsezadnje sem pa še 

vesela, daje bilo tako." 
Zakaj? 
„Če bi se prej poročila, prav gotovo ne bi tako dolgo živela. Imela 

bi o t r o k e . . . Ja, včasih smo se zelo bali otrok. Življenje ni bilo 
lahko. Zelo težko smo živeli, saj dostikrat ni bilo kaj jesti." 

Pa vendarle ste dočakali zelo visoko starost. Kakšno je vaše 
navodilo za dolgo življenje? 

Prisrčno se je nasmehnila in odgovorila: „Saj sem že dejala, da 
nisem imela otrok." Čez čas pa je še dodala. „ K o ženska rodi, njeno 
zdravje na lasu visi. . . " 

Še preden sem se poslovil od Marije, mi ni pozabila povedati, daje 
še vedno hvaležna občinski skupščini, ki se je jc lani ob novem letu 
spomnila z velikim koledarjem in zelo toplo odejo. 

Zaskrbljeni sta Marija in Angela, kaj bo z njima jutri, pojutrišnjem. 
Že sedaj sta v veliki meri odvisni od drugih: kadar je treba v trgovino, 
dobiti drva za zimo, omiti okna . . . „Fant, ki živi z nama, tudi ne 
more skrbeti za naju. Še vesela bi bila, če meni ne bi bilo treba zanj," 
je s težkim srcem priznala Angela. Najbolj pa se bojita letošnje zime. 
Saj je Marija menila, da bo zelo huda. Zaradi megle, ki sc je avgusta 
velikokrat vlekla po hribih. Drva imata že napravljena v gozdu. Le v 
drvarnico jih bo treba še spraviti čimprej. Prepričani smo, da jima 
bodo sosedje, znanci ali njun fant tudi tokrat priskoči i na pomoč. 

S. VOVK 

Franc VVeissenbach Kari Pinterič Ljudmila Jelen Alojz Kotnik 

Kadar greš v kakšno podjetje ali pa v večjo zgradbo s pisarnami, vedno 
najprej naletiš na vratarja. Ponavadi so to starejši ljudje, ki ti dajo željeno 
informacijo: Da je njihova služba naporna je jasno. Zmeraj morajo biti pri-
stopni ljudem. Tudi če jih tarejo osebna težave tega na zunaj ne smejo 
pokazati. Nasmeh in prijaznost je njihovo najvažnejše orodje pri delu. 

Obiskal sem nekaj vratarjev, da bi potem pa me je nekdo predlagal za 
kaj več izvedel o tem kako so prišli vrataija. Meni je bilo všeč delati z 
do te službe, kaj pravzaprav delajo, ljudmi, tudi telefoniranje mi je bilo 
če jim je njjiov poklic všeč in kako všeč in tako sem prišla do te služ-
je z zaslužkom. be." 

Šfe zdaj opravljate isto delo Najprej sem stopil v direkcijo rud-
nika. Prosil sem vratarja za kratek 
pogovor. Ni takoj privolil, ampak je 
dejal, da mora najprej vprašati šefa, 
če sme. Ni kaj, vesten vratar je. Po 
krajšem zapletu je .dovoljenje dobil. 
In ko sem mu začel postavljati vpra-
šanja, se je bivši rudar KARL 
PINTERIČ razgovorih 

„Najprej sem delal v jami, pa me 
je potolklo. Kot invalid sem nato 
delal na zunanjem obratu in na 
glavni vratarnici. Tukaj pa sem 
kakšni dve leti." 

Najin pogovor je zmotil nekdo, ki 
je iskal ,,nekega planinca, ki bolj na-
prej hodi". Ta skromen opis vratarja 
ni zmedel, takoj je zavrtel telefon in 
poklical želeno osebo. 

„Ja, zanimiv je .ta poklic. Zakaj 
pa ne! Dosti ljudi pride, ki bi radi 
napotke." 

— Ali dajete le informacije, 
ali pa počnete še kaj drugega? 

„ V glavnem, vodim pa še knjigo 
prihodov in odhodov. Nikoli mi ni 
dolgčas." 

Ko sem ga vprašal, če se spomni 
kakšnega smešnega dogodka iz služ-
be, jc dejal da ne. Kajtj služba je 
resna, torej mora "biti tudi on. v 
službi resen. Potem sem ga raje vpra-
šal kako je zadovoljen s plačo. 

„Plača sama sicer ni velika, dobi-
vam pa še jamsko razliko, tako da 
sem zadovoljen. Pa tudi žena je v 
službi." 

Ko sem že odložil svinčnik pa je 
še nadaljeval: „Moti me edino to, da 
sem invalid. Občutek imam, da sem 
na ramenih družbe. Vseeno upam, 
da si ta denar zaslužim . . . " 

Odšel sem v sosednjo stavbo. Di-
rekcija II: Za okencem je sedela sta-
rejša ženska. Sprva ji je bilo malce 
nerodno, potem pa je to izginilo, in 
če naju niso motile stranke, je pogo-
vor lepo tekel. 

LJUDMILA JELEN je vratarka že 
deset let. 

„A kako sem prišla do te službe? 
Ja veste, najprej sem bila čistilka, 

kot pred desetimi leti? 

„ V jami sem bil 14 let, potem pa 
sem imel nesrečo v jami, pa še pro-
metno nesrečo. Dve leti sem bil do-
ma, nato pa so me leta 60 dali na 
zunanji obrat, zdaj pa dve leti delam 
tu, na glavni vratarnici in to samo 
popoldan". 

— Zakaj pa samo popoldan. 
„Ne vem, tako mi najbolj odgo-

varja. Navadil sem se." 
— Kaj pa delate med delov-

nim časom. 

ZAVAROVALNICA SAVA 

ROSLOVNA ENOTA 
EKSPOZITURA 
ZASTOPSTVA 

. »Telefonsko centralo so od tu že 
sicer prestavili, pa vseeno ostane še 
dovolj telefoniranja. Tudi ljudem še 
dajem napotke, vodim knjigo, izda-
jam dovolilnice za izhod uslužben-
cev, no ja pa tudi cigarete proda-
jam." 

In zaslužek? 
„Plača sicer ni kaj posebnega, 

imam pa vrt okoli hiše. Tako, da 
shajati se da." , v 

Prosil sem jb, da za trenutek stopi 
iz poslopja, da bi j o slikat. Le stežka 
si jc utrgala minuto časa - kajti 
služba je služba. 
. Na rudnik sem prišel sredi naliva. 
Vratar FRANC WEISSENBACH 
ravno ni imel dela, tako, da sva se 
lahko v miru pogovarjala. No, ni bil 
čisto pravi mir, kajti vratar je moral 
večkrat dvigniti Telefonsko slušalko. 

VI IN Ml 

„Jekleni" konjički nam koristijo na vsakem koraku. Na Gozd-
nem gospodarstvu Slovenj Gradec pa si sploh ne bi mogli pomagati 
brez njih. Le kdo bi vlačil les z visokih vrhov? Vendar pa vsak stroj 
zahteva pozornost — kot otrok. Zaposleni v mehanični delavnici 
GG v Mislinji se tega zavedajo in j im posvečajo vso pozornost. O 
svojem delu pa rade volje spregovorijo: 

IVAN VIVOD - Končal sem 
avtomehanično šolo v Mariboru. Tu 

.bom zaposlen do odhoda k voja^ 
kom. Že kot otrok sem imel veselje 
do avtomobilov. Tu popravljam 
večja vozila. Vedno pa doživim kaj 
novega. Če bi se še enkrat odločal 
za poklic, bi verjetno izbral tega. 
Tudi s plačo sem zadovoljen. Stran-
ke pa so včasih tudi muhaste. 
Vedno se bom spominjal starejšega 
moškega, ki je hotel, da mu nekaj 
popravimo pri avtomobilskem mo-
torju. Delal se je pametnega in se ga 
je kar sam lotil. Sklenili smo, da mu 
jo bomo zagodli. Vrečo smo napol-
nili s plinom za spajkanje in j o po-

stavili za njega. Nato smo se ji pribli-
žali z vročo palico, da jo je razneslo. 
Možakar jo je ucvrl, da se je kadilo 
za njim. 

MILAN VETRIH - Po poklicu 
sem kovač. V tej delavnici sem za-
poslen pet let. Opravljam pač vsa 
kovaška dela. Zadovoljen sem z de-
lom. Plača j e tudi kar, sicer pa so 
nam obljubili povišanje. Všeč mi je 
tu, ker se vsi zelo dobro razumemo. 
Zdaj pričakujemo novo delavnico, 
saj je tu premalo prostora. Zelo se je 
veselim, ker bomo imeli boljše pogo-
je za delo. 
V naši delavnici popravljamo stroje, 
ki so last GG. Pri podjetju je 60 to-

CELJE 
VELENJE 
SLOV. KONJICE 
ŠENTJUR 
ROGAŠKA SLATINA 

..Kontroliram, kdo gre noter, pa 
namesto centrale imam popoldne tu 
telefon. Zanimivo je, ampak samo 
ob delavnikih. Med prazniki je stra-
šen dolgčas. Po nekaj ur ne vidim 
žive duše." 

— Vam je kaj žal, da ste vra-
tar? 

„Ne to, ne. Pač pa če pomislim, 
da bi zdajle imel kmalu že zadosti 
let, če bi ostal v jami . . . " 

— Kako ste pa s plačo zado-
voljni? 

„Saj veste kako je. Vsakdo bi rad 
imel večjo plačo, človek ni nikoli 
zadovoljen. Poleg plače imam še do-

datek, ampak ta ni tako velik, I 
sem invalid zaradi prometne in| 
jamske nesreče. No nekako že g 

Ker je še vedno deževalo, sem 
na naslednjo rudniško vrati 
peljal kar z rudniškim kombijei 
je bil ravno tja namenjen. Šofe 
ustavil pred majhno hiško, v kil 
je sedel ALOJZ KOTNIK. 

Kar pol ure sva se pogovai 
ker so naju stalno motili tovon 
ki so vozili mimo vratarnice. Tu 
tam se je kaj zataknilo in vrata 
moral na dež, usmerjat promet. 

„22 let sem bil rudar", je | 
dal, ko se je gneča malo unesla,, 
tem pa sem pa postal invalid in i 
devetinšestdesetega leta prišel ( 
za vratarja." 

— Vidim, da imate dosti d 
Je naporno? 

„Seveda je, saj imam proir 
dan. Vsakega tovornjaka mori 
pisati, pa vzeti dobavnico, pa še p 
metnika si grem. Nikoli mi ni i1 

čas." Ob boku mu je visela p® 
Pravi, da zaradi varnosti. Amp' 
srečo je še ni imel priložnosti i 
biti. 

- Imate veliko družino? t 
plača zadostuje? 

„ V družini nas je šest. Plača jê  
tako, no, bolj srednja je. Nekal 
gre. Pravzaprav mora iti!" 

Spoznal sem štiri vratarje. Vt 
sem, da je tudi poklic 
zahteven. Včasi manj, včasih I 
kakor nanese. Vsekakor pa ni li 
kot nekateri mislijo, da ima« 
lepo uniformo in, da cel ljubita^ 
poseda in drži križem roke. 

Ivan Krenker Ivan Vivod Konrad Oder Drago Grabner 

Z A D N J A N O V I C A * Z A D N J A N O V I C A # 

V petek, 13. septembra, je pripravil komite občinske konferem 
Zveze komunistov Velenje celodnevni seminar za sekretar 
organizacij in aktivov Zveze komunistov iz Šaleške doline. Na sem 
narju so obravnavali aktualna zunanjepolitična vprašanja, nadalje pto-1 
gram dela izvršnega sveta Skupščine občine Velenje, pa uveljavljanj" 
samoupravnih novosti v organizacijah združenega dela in v krajevni 
skupnostih ter dejavnost organizacij Zveze komunistov po, volilni 
konferencah in VII. kongresu Zveze komunistov Slovenije, f 
zaključku seminarja so pregledali še tekočo problematiko in naloj 

o svoie delo 
zaposlen že 34 let. Zaposlil s 
že pred vojno. Najprej sera < 
gozdu, nato pa sem se prekval 
za traktorista. Traktor sem»« 
set let, zdaj pa opravljam koi 
dela. Delo mi je všeč pa še I 
doma sem. Kar zadovoljni smo! 
ko tu. Družba je dobra. Vedno ji 
vesel na delo in se vesel i 
mov. Do upokojitve imam še i 
let, zato bom ostal kar tu. T 
avtomobilov popravljam tudi d 
ne stroje. Delam pač, kar je t 
Po delu, doma izrabim vsako d 
to za gradnjo hiše, ki bo k r n i 
tova. 

IVAN KRENKER - Tu se« 
dja mehanične delavnice že dve| 
Prej sem bil zaposlen kot mel 
Tu sem zaposlen že 13 let, nai 
sem se, in ne vem, čemu bi zai 
službo. 

DRAGO GRABNER - K| 
sem drugi letnik avtomeh 
v Mariboru. Za ta poklic sem j 
ločil, ker je zanimiv. Ko I 
svoj avto, bom lahko sam : 
zanj. Delo se mi zdi zanimivo.] 
zdravnik, ki pozna vsak delči 
veškega telesa, mora mehanJtl 
znati vsak del avta. Zdaj semšet) 
nec. Po končani šoli bi se rada 
slil v podjetju, kjer bi pop 
osebne avtomobile. Tu pa mi jed 
prijateljstvo, ki nas povi 
zdaj si želim le to, da bi i 
končal šolo. Sicer sem pazv 
dovoljen. 

Prijazni ljudje so tile avl 
haniki. Vedno nasmejani ia 
pravljeni za šalo. Čeprav n i 
hove roke vsak dan un 
prinašajo domov vonj pol 
nu, ljubijo svoje delo. ~ 
pa je opravljeno z ljub 
pomeni veliko. 

ME LITA ^ 

vornjakov, 30 traktorjev, žičnice za 
izvleko lesa, in 400 motornih žag. 
Kot TOZD transport in servis mo-
ramo-skrbeti, da so stroji vedno pri-
pravljeni za delo. Tega je vedno pre-
več. Trenutno so najhujši problem 
prostori. Vendar pa v Pamečah gra-
dimo veliko delavnico, ki bo imela 
4000 kv. metrov pokritih prostorov 
in se bomo preselili tja. Tam bomo 
opravljali isto delo kot do sedaj, po-
leg tega pa bomo imeli še servis za 
kmetijske stroje in tehnično trgovi-
no z rezervnimi deli. Plače so se pri 
nas uredile. Z delom zaposlenih pa 
sem zadovoljen. Trenutno imamo 
14 vajencev, 22 mehanikov in 4 po-
možne avtomehanike. V glavnem so 
iz Mislinjske doline. Po delu obisku-
jem 3. letnik srednje tehnične šole v 
Velenju. Tudi ko bom končal šolo, 
bom ostal na istem delovnem mestu. 

KONDRAD ODER - Po poklicu 
sem traktorist. Vendar zdaj zaradi 
starosti ne vozim več. Pri GG sem 

Milan Vetrih 


